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DAGSORDEN 
 
 
 

1. Åpning 
 

2. Konstituering 
 

3. Årsberetning 2019 
 

4. Regnskap 2019 
 

5. Budsjett 2020 
 

6. Forslag 
 

7. Valg 
 
 

Forslag til dirigent: Jon-Ivar Nygård 
Forslag til referent: Malin Krå Simonsen  
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BERETNING 
 
Partistyret 
 
Styret har i perioden bestått av:  
Leder: Siri Martinsen  
Nestleder: Rune Fredriksen  
Sekretær: Hege Dubec  
Kasserer: Victor Kristiansen  
Studieleder: Malin Krå Simonsen  
Kvinnekontakt: Lisa Skaret  
Styremedlem: Dana Ghazi 
Styremedlem: Nils Are Magerøy  
Styremedlem: Helene Matri  
 
1.varamedlem: Jaran Berg  
2.varamedlem: Maria Imrik  
3.varamedlem: Svein Erik Thorvaldsen  
4.varamedlem: Kim Lervik  
5.varamedlem: Mona Mathisen  
Har tiltrådd styret: Ordfører, gruppeleder, LO og AUF. 
 
2019 har styret behandlet 52 saker. Av saker som er behandlet i styret nevnes: 
 

• Årsmøtesaker 
• Valgkamplan   
• Landsmøtesaker 
• Opprettholde sykehjem i Torsnes 
• Viken 
• Handlingsplan 
• Arealplan 
• Evaluering av valgkamp 
• Oppfølging av ubetalt kontingent 
• Ressursgrupper 

 
I tillegg faste punkter på dagsorden som innkomne skriv, søknader og «runden» med 
orienteringer fra laga, ordfører, LO, Kvinnenettverket, AUF og gruppeleder. Årsmøtet 
ble avholdt 11 februar på Litteraturhuset.  
 
Fredrikstad Arbeiderparti har avholdt 9 partistyremøter. Det har blitt avholdt 2 
medlemsmøter med følgende tema: 
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• Rådmannens budsjettforslag 
• Arealplan 

Det har blitt avholdt 2 valgkampskoleringer. Det har blitt avholdt 3 
representantskapsmøter i 2019. 
 

Bystyregruppa 
 
Gruppa består ved årsskiftet av 41 medlemmer. 
 
Gruppestyret har i 2019 bestått av: 
Leder:    Atle Ottesen 
Nestleder:   Siri Martinsen 
Sekretær:   Victor Kristiansen 
Medlem:   Rune Fredriksen 
Medlem:   Hege Dubec 
Medlem:   Jon-Ivar Nygård 
Medlem:   Kari Agerup 
 
Nytt gruppestyre etter valget: 
Leder:    Atle Ottesen 
Nestleder:   Siri Martinsen 
Sekretær:   Victor Kristiansen 
Medlem:   Hege Dubec 
Ordfører og varaordfører tiltrer 
 
 
Utvalgsledere for Ap i 2019 har vært: 
Helse- og velferd: Arne Øren (fra 18.10 Helene Matri) 
Oppvekst:   Siri Martinsen (fra 18.10 Victor Kristiansen) 
Plan:    Rune Fredriksen (fra 18.10 Atle Ottesen) 
Teknisk:  Svein Erik Thorvaldsen (nestleder), fra 18.10 Vidar Schei (nestleder) 
Kultur- og miljø: Atle Ottesen (fra 18.10 Kari Agerup, nestleder) 
Adm. utvalget:  Kirsten Mostad Pedersen (fra 18.10 Malin Krå Simonsen) 
 
Gruppestyret har faste møter hver mandag og strategimøter ved behov. Gruppa har hatt 
møter i forkant av møter I Bystyret og formannskapet. Det ble avholdt 
18 gruppemøter i 2019. Gjennomsnittlig frammøte har vært 18 stk, en oppgang på 2 fra 
fjoråret. Oppmøtet har vært meget godt etter valget I høst. 
 
Samspillet med utvalgslederne og –gruppene har fungert godt. Arbeiderpartiets 
utvalgsledere og grupper i øvrige kommunale utvalg avholder også møter både internt og 
sammen med våre samarbeidspartier der det er ønskelig å forberede og drøfte saker og 
forslag til vedtak. 
 
I løpet av 2019 har gruppa behandlet en rekke saker av betydning for Fredrikstad 
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kommune, totalt 181 saker til Bystyret og 212 saker til formannskapet. Et utvalg av sakene: 
 
• Budsjett 2020 og Handlingsplan 2020-2023 
• Revidert budsjett 2019 
• Årsregnskap og årsrapport 2018 
• Kommunedelplan for klima for Fredrikstad kommune 
• Kommuneplanens arealdel, annen gangs høring av planforslag 
• Veteranplan 2019-2026 
• Kommunedeplan for kultur 2019-2030 
• Kommunedelplan for for idrett, fysisk aktivitet, friluftsliv og marka 2019-2031 
• Diverse innbyggerforslag (Trafikksituasjon Trosvik skole, helårsdrift Kongstenbadet++) 
• Etablering av interkommunalt selskap for sortering av husholdningsavfall 
• Tilskuddsaker næringsfondet 
• Diverse InterCity-saker 
• Bosetting av flyktninger 2019 og 2020 
• Gjennomgang av delegeringsreglement og godtgjøringsreglement til partier og 

folkevalgte og utvalgs- og rådsstruktur 
• Disponering av overskudd for 2018 
• Fordeling av midler fra lokalsamfunnsfond 
• Interkommunale idrettsanlegg I Sarpsborg og Fredrikstad 
• Utbygging av Lunde skole 
• Etablering av Østfoldteatret AS 
• Diverse saker Bypakke Nedre Glomma (støtteordning m.m.) 
• Ansettelse av rådmann 
• Oppfølging av granskingsrapporter 
• Overdragelse av aksjer I Østfold Energi 
• Søknad om vertsbystatus for The Tall Ships Races 2023 
• Lokalsamfunnsordningen – framtidig modell 
• Skjenkesaker 
• Høringssaker (barnevernslov, fritt skolevalg, integreringslov, ny forvaltningslov  m.m.) 
• Interpellasjoner (av og til kommune, lønnsvilkår utelivsbransjen, AAP-ordningen m.m.) 
• Diverse reguleringssaker (Arena Fredrikstad/Frederik II, Thorbjørnrød massedeponi, 

Bjølstad studentby, Ringstadåsen II, Bruket m.m.) 
• Budsjett, handlingsplan og regnskap for FREVAR KF 
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Helse- og Velferdsutvalget 
Gruppa har bestått av: Arne Øren, Frøydis Wroldsen, Mohamed Saleban Warsame, 
Helene Saloua Apenes Matri, samt vararepresentantene Svein Høiden, Bjørn 
Eriksen, Fredrik Kveseth, Maria Imrik og Fadil Gashi. 

Eldrerådets leder Per Edvardsen har tiltrådt gruppa, samt representanter fra 
Pensjonistpartiet. Frøydis Wroldsen er valgt til gruppeleder. Det er en aktiv gruppe 
med godt oppmøte på gruppemøtene og på utvalgsmøtene. 

Viktige områder det jevnlig rapporteres på: 

- Balanse i økonomien 
- Avvik 
- Sykefravær 
- Heltid som norm i virksomhetene 
- Sikre gode tjenester til innbyggerne 
 
2019 har vært et spennende år for Helse og velferdsutvalget vi har behandlet 61 
politiske saker, det er blitt stilt 7 spørsmål til utvalgsleder og vi har hatt 20 
orienteringer. Utvalget opplever dedikerte ansatte og en administrasjon som ønsker å 
gi god og riktig informasjon til utvalget. Helse og velferdsseksjonen i Fredrikstad og i 
resten av landet opplever at det blir flere og flere eldre og sykdomsbildet viser Mer 
omfattende og sammensatte bistands behov blant innbyggerne våre. Vi ser at det blir 
tøffere og tøffere å holde budsjettene våre. Det blir viktig nå og fremover å se 
hvordan vi kan rigge det fremtidige helsetilbudet, slik at vi fortsatt har riktige tjenester 
til rett tid og med kvalitet. Det krever at vi er villig til å tenke nytt. Et utvalg av de 
sakene vi har behandlet er: 
 
- Tildeling av tilskudd til helse- og velferdstiltak i regi av frivillige og ideelle 
organisasjoner for 2019 
- Søknad om midler til kurskveld 24.1.2019: Hjerneslag Rehabilitering - veien 
videre/veien tilbake til hverdagen 
- Lokale retningslinjer for heltid - Seksjon for helse og velferd 
- Omprioritering av heldøgns omsorgsplasser i 2019 
- Bosetting av flyktninger 
- Brukerundersøkelser i Seksjon for helse og velferd 2018 
- Helse- og velferdsutvalgets heltidspris 
- Omprioritering av heldøgns omsorgsplasser i 2019 - ny behandling 
- Veteranplan 2019-2026 – plan for personell som har deltatt i internasjonal tjeneste 
- Brukerombudets årsmelding 2018 
- Finansiering av tilbyderkonferanse av et "Holmen II konsept" 
- Demensplan 2019-2026 
- Fastsetting av navn på nytt sykehjem på Ørebekk 
- Økonomisk støtte til pårørendesenteret i Fredrikstad 
- Etablering av Fontenehus i Fredrikstad kommune 
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- Dagsenter for eldre ved Fredrik II videregående skole 
- Plan for psykisk helse og rusmestring 2020-2027 
- Handlingsplan 2020-2023 og budsjett 2020 - Seksjon helse og velferd 

Det har vært Wenche Halvorsen som har vært konstituert Direktør frem til 01. Juni 
2019, deretter tok Jon Erik Olsen over som konstituert Direktør. Stillingen lyses ut i 
starten av 2020. 

Utvalget har jevnlig blitt orientert om arbeidet med heltid som norm, og lokale 
retningslinjer ble lagt frem for utvalget vinteren 2019. Det gjenstår fortsatt mye 
jobbing, og hver virksomhet må ha fokus på dette fortsatt i fremtiden. Det ble vedtatt 
en heltidspris til utdeling til den virksomheten/avdeling og eller gruppe som har vist til 
godt arbeid med å implementere heltid som norm på sin arbeidsplass. 

 
Oppvekstutvalget 
 
Oppvekstutvalget bestod fram til og med 17.10.19 av:  
Leder: Siri Martinsen 
Nestleder: Terese Troy Prebensen 
Medlem: Dana Ghazi 
Medlem: Jon Sindre Isaksen 
 
Varamedlemmer: Haji Asif Husain, Therese Winter Antonsen, , Svein Erik 
Thorvaldsen og Vibece Lundestad 
 

Fra 18.10.19 av følgende:  

Leder: Victor Kristiansen 

Medlem Hilde Sandmæl 

Medlem: Mohamed Amaleti Abdi 

Varamedlemmer: Ole PJ Hansen, Hanne Ellingsen, Dana Ghazi, Malin Krå 
Simonsen, Kristian Flodin (fra 6.12) og Siri Martinsen (Fra 6.12). 
 
Oppvekstutvalget har i 2019 gjennomført 7 møter, behandlet 70 saker og blitt gitt 18 
orienteringer. Det har vært gjennomført gruppemøter før hvert møte med 
samarbeidspartene. Utvalget har etter politisk vilje vært aktivt deltakende i prosessen 
med trepartssamarbeid ved rullering av ny kommunedelplan for oppvekst som skal 
vedtas i 2020. 
 

Følgende saker har vært til behandling:   

• Foreldrekompasset  
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• Plan for kompetanseutvikling i Fredrikstadskolen 2019-2025  

• Halvårsrapportering barnevernet  

• Bruk av boliger for enslige mindreårige flyktninger  

• Nasjonal tilskuddsordning for inkludering av barn i lavinntektsfamilier - 
prioritering av søknader  

• Støtte til barne- og ungdomstiltak i større bysamfunn - prioritering av søknader  

• Nytt fra administrasjonen - muntlig orientering v/konst. kommunaldirektør UO 
Marianne Bekker 

• Grytidlig innsats - muntlig orientering v/virksomhetsleder Forebyggende 
tjenester Therese Helgesen 

• Malawi - muntlig orientering v/utvalgsleder Siri Martinsen 
• Kvalitetsrapport for grunnskolen - muntlig orientering med ev innspill fra 

utvalget 
• Månedsrapport februar 2019 
• Revidering av SFO-vedtekter 
• Evaluering av Beredskapsteam mot mobbing 
• Høring - Trygge rammer for fosterhjem - NOU 2018:18 
• Høring - Nye sjanser - bedre læring. Kjønnsforskjeller i skoleprestasjoner og 

utdanningsløp - Stoltenbergutvalget NOU 2019:3 
• Kommunedelplan for klima for Fredrikstad kommune – høring og offentlig 

ettersyn 
• Aktive liv i Fredrikstad - kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet, friluftsliv og 

marka 2019-2031 - vedtak av plan 
• Å skape rom - Kunst og kultur i en liten verdensby - Kommunedelplan for 

kultur i Fredrikstad 2019-2030 
• Ungdata-undersøkelse 2019 
• Fredrikstad ungdomsråd - organisering 
• Navnebytte kommunal barnehage 
• Høring - Forslag til lov om offentlige organers ansvar for bruk av tolk mv. 

(tolkeloven) 
• Månedsrapport mars 2019 
• Tildeling lokal prosjektstøtte mot barnefattigdom - vår 2019 
• Utbygging av Lunde skole 
• Rapport første tertial 2019 
• Årsrapport 2018 
• Høring - Forslag til endring i barnehageloven med forskrifter - Ny regulering av 

private barnehager 
• Pilotprosjekt: "Svøm Fredrikstad" 
• Forslag til høringsuttalelse fra Fredrikstad kommune - Nasjonal faglig 

retningslinje for tidlig oppdagelse av utsatte barn og unge 
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• Kommunal presisering av permisjon fra den pliktige opplæringen etter 
Opplæringsloven § 2-11 

• Ny lærernorm - Konsekvenser for Fredrikstad kommune 
• Høring - Samhandling om kartlegging og utredning av psykisk helse og rus 

hos barn i barnevernet (Samhandlingsforløpet) 
• Høring - Forslag til ny barnevernslov - oppfølging av NOU 2016:16  
• Statusrapport per juli 2019 
• Digitalt strategidokument for Fredrikstadskolen  
• Tilstandsrapport for grunnskolen i Fredrikstad kommune 2018  
• Høring - NOU 2018:13 Voksne i grunnskole- og videregående opplæring, 

finansiering av livsopphold (Livsoppholdsutvalget)  
• Interpellasjon - Dysleksivennlig skole 
• Interpellasjon - Skolemat  
• Valg av representanter til å undertegne protokoller for oppvekstutvalget i 

valgperioden 2019-2023 
• Valg av representant og vararepresentant til styrer for private skoler - 2019-

2023 
• Møteplan 2020 
• Fredrikstad ungdomsråd - Årsrapport 2018 
• Statusrapport UO annet tertial 2019 og månedsrapport september 2019 
• Høring - Fritt skolevalg i videregående skole 
• Høring - Forslag til endringer i forskrift om foreldrebetaling 
• Høring - Forslag til endringer i barnehageloven med forskrifter - Psykososialt 

barnehagemiljø og internkontroll 
• Høring - forslag til lov om integrering (integreringsloven) og forslag til 

endringer i lov om norsk statsborgerskap (statsborgerloven) 
• Høringsuttalelse - forslag om ny forskrift om miljø og helse i barnehager, 

skoler og skolefritidsordninger 
• Kostnader og ulike modeller for innføring av et gratis skolemåltid 
• Valg av representanter og vararepresentanter til de kommunale barnehagenes 

samarbeidsutvalg for perioden 2019-2023 
• Valg av representanter og vararepresentanter til skolenes 

samarbeidsutvalg/skolemiljøutvalg for valgperioden 2019-2023 
• Ungdom og ekstremisme – hurtig kartlegging og handling (HKH) 
• Statusrapport oktober 
• Ny etat i Seksjon utdanning og oppvekst 
• Tildeling - lokale prosjekter mot barnefattigdom - høst 2019 
• Endringer i ungdomsrådets reglement og sammensetning 
• Interpellasjon - Mobbeknapp på skolenes hjemmeside 
• Budsjett 2020 og handlingsplan 2020 - 2023 
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Kultur- og miljøutvalget 
 
Fredrikstad Arbeiderparti har vært representert med følgende medlemmer: Atle 
Ottesen (leder), Malin Krå Simonsen (nestleder og gruppeleder), Kari Agerup og 
Fadil Gashi. Vi har hatt gruppemøter i forkant av hvert Kultur- og miljøutvalgsmøte.  
 
Utvalget har hatt 7 møter og behandlet 59 saker i 2019 (frem til nytt Kultur- og 
miljøutvalg ble konstituert av bystyret i oktober 2019). 2019 har vært et aktivt år for 
Kultur- og miljøutvalget. Vi har behandlet flere saker og lagt politiske føringer 
gjennom flere høringer og strategiplaner innenfor en rekke ulike politiske områder. 
 
 
Noen av sakene vi har behandlet i 2019:  

- Tildeling av kunst- og kulturmidler 
- Tildeling av tilskudd til idrettslag/foreninger 
- Tildeling fra lokalsamfunnsfondet 
- Budsjett, handlingsplan og månedsrapporter 
- Ulike forvaltningsplaner  
- Aktive liv i Fredrikstad – kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet, friluftsliv og 

marka 2019-2031 – vedtak av plan  
- Samlet handlingsplan mot støy 2019-2023 byområdet Fredrikstad – Sarpsborg 
- Etablering av felles kunstkomite Arena Fredrikstad og Frederik II vgs.  
- Etablering av frittstående teater i Østfold og Fredrikstad  
- Etablering av Kulturnattstipendet  
- Kommunedelplan for klima for Fredrikstad kommune 2019-2030 - vedtak av 

plan 
- Lokalsamfunnsordningen i Fredrikstad - framtidig modell  
- Status på utredning om kommunalt atelierhus  
- Interpellasjon: Fredrikstad kommune - fri fra bruk av palmeolje som ikke er 

bærekraftig sertifisert. 
- Interpellasjon: Fossilfrie byggeplasser i Fredrikstad (Ap)  
- Interreg-prosjekter 

 
Utvalget har også vedtatt en mengde nye veinavn i kommunen. 
 
Teknisk Utvalg  
 
Utvalget har i størstedelen av perioden bestått av følgende personer fra 
Arbeiderpartiet: Svein Erik Thorvaldsen (nestleder/gruppeleder), Lisa Skaret, Vidar 
Schei og Therese Winther Antonsen med vara Nils Are Magerøy og Bjørn Erik 
Eriksen. 
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Det har i løpet av året avholdt 9 møter og med 39 saker, 4 interpellasjoner til 
behandling, samt 8 saker til orientering og utvalgsleder har fått 5 spørsmål. Vi har 
notert ned noen av sakene vi i løpet av året har hatt til behandling i utvalget. 
 
Februar 
Første møtet dette året hadde flere spennende saker. Handlingsplan Hunnebunn – 
tiltak for bedre vannkvalitet og rekreasjonsverdi, totalentreprise Haugåsen 
ungdomsskole – rehabilitering og tilbygg, og orientering om ny krafttilførsel til Hvaler 
og jordkabel fra Ulvedalen til Tangen. Totalt 4 saker og en orientering til månedens 
møte. 
 
April 
Denne måneden var flere spennende saker til behandling i utvalget, handlingsplan 
mot støy i byområdet, anskaffelse av brannbamsen Bjørnis, til bruk i det 
brannforebyggende arbeidet rettet mot barn, asfaltprogrammet for 2019 og 
trafikksikkerhetsplanen for 2018-2021. Totalt 9 saker til månedens møte. 
 
Mai 
I Mai var saken om Foten stupetårn nok en gang på sakskartet, i tillegg til saker om 
etablering av interkommunalt selskap for sortering av husholdningsavfall, og en 
strategi for fergetilbudet. Totalt 5 saker, i tillegg to orienteringer, en interpellasjon og 
to spørsmål til utvalgsleder.  
 
Juni 
Denne måneden stod revisjon av abonnementsvilkår for vann og avløp, og 
handlingsprogrammet for trafikksikkerhet på dagsorden. Til behandling hadde vi 7 
saker samt 1 orientering. 
 
August 
Denne måneden hadde vi kun en sak til behandling, i tillegg en interpellasjon. Vi 
hadde også 3 orienteringer, deriblant planene for en byvaktmester.  
 
September 
Utvalget vedtok godkjenning av oppstart av Tomteveien 45 – nye bygg for VA og 
renovasjon, og totalentreprise for ny biogass-stasjon for VA og renovasjon. Oppe til 
behandling var også en interpellasjon om parkering i Torvgaten/Tollbodgaten i 
Gamlebyen. 
 
Oktober 
Vedtok disponering av premie for «Årets trafikksikkerhetskommune 2018». Hadde 2 
saker til behandling. Etter møtet hadde teknisk utvalg en avsluttende middag på 
Restaurant Slippen, for å markere slutten på fire års samarbeid. 
 
November 
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Etter kommune- og fylkestingsvalget i september, var november møtet det første 
med nytt teknisk utvalg etter valget. Det nye utvalget består av følgende personer fra 
Arbeiderpartiet: Vidar Schei (nestleder/gruppeleder), Mona Mathisen, Hanne 
Ellingsen og Nils Are Magerøy med varaer Pål Sandholtet, Lisa Skaret, Svein Erik 
Thorvaldsen, Tina Bergstrøm, Kristian Flodin, Therese Winther Antonsen og Alf 
Reidar Olsen. 
 
Utvalget behandlet 6 saker, og fikk en orientering og et spørsmål til utvalgsleder på 
første møte etter valget. Her bør saken om redusert festeavgift for golfbaneanlegget 
til Fredrikstad Golfpark AS nevnes. 
 
Desember 
Det var årets siste møte og 3 saker, 1 interpellasjon og 2 spørsmål til utvalgsleder 
stod på kartet. Saker som avløpssamarbeid mellom Fredrikstad og Sarpsborg, Foten 
Stupetårn (igjen), interpellasjon om ishockeyspilling på skøytebanen ved gangbrua 
og spørsmål om både svømmehallen i Kongstenhallen og status for sykkelplan. 
 
Arbeidet i det «nye» teknisk utvalg 
Utvalget har kun rukket å ha to møter, men vi fra partiet har snakket godt sammen, 
og hatt gode diskusjoner rundt budsjett og saker vi mener er viktige fremover, og 
diskutert litt om hva vi ønsker mer fokus på. Vi er alle engasjerte og ønsker å sette et 
godt Arbeiderparti avtrykk på vårt arbeid i teknisk utvalg fremover. 
 
Det bør også nevnes at utvalgsleder fra Senterpartiet Elin Tvete, ønsket å ha med 
utvalgets nestleder på møtene med direktøren for teknisk utvalg, som stort sett 
avholdes hver tirsdags morgen. Her tar vi opp saker som skal på kartet på neste 
møte, snakker om saker som kommer og saker som vi lurer på. Samarbeidet mellom 
utvalgsleder og nestleder fungerer godt. 
 
Oppsummering 
Det har vært mange gode og spennende saker i året som har gått, og det har vært en 
god tone mellom hele utvalgets medlemmer. Noen saker har skapt litt diskusjon med 
avstemminger mot våre innstillinger fra opposisjonen. Heldigvis har de fleste saker 
vært enstemmige fra utvalgets side.  
 
TD holder sine budsjetter godt innenfor rammene og viser en god holdning på 
økonomiplanen. Det er også dette året gjort noe omorganisering innenfor teknisk 
drift, og flere kommer i 2020. Målet er å gjøre TD mer oversiktlig, og at de drifter og 
bruker sine ressurser på en best mulig måte, til det beste for alle innbyggerne i 
Fredrikstad kommune. 
 
Arbeiderpartiets gruppe i TU mener TD drives godt og rasjonelt, med miljø og 
sikkerhet i fokus. Alle de ansatte gjør daglig en meget god innsats i sitt virke for det 
beste for kommunens innbyggere. 
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Planutvalget 
 
Planutvalgsgruppa har i perioden fram til 16.oktober 2019 bestått av: Rune 
Fredriksen, Lisbeth Sandbæk, Øivind Wevling, Gry-Helen Strøm og Mohodin Omar 
Abdi samt vararepresentantene Regine Kim Lervik, Odd Hasselgård, Kari Agerup og 
Atle Ottesen.  
 
Av større saker har gruppa i Planutvalget behandlet: 
• Kommunedelplan for klima for Fredrikstad kommune høring og offentlig ettersyn 
• Aktive liv i Fredrikstad - kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet, friluftsliv og 

marka, 2019-2031- behandling av høringsinnspill og vedtak av endelig plan 
• Forslag til kommunedelplan med konsekvensutredning for InterCity dobbeltspor 

Seut–Rolvsøy og rv. 110 Simo–St. Croix utlegging til høring 
• Forslag til kommunedelplan med konsekvensutredning for InterCity dobbeltspor 

Rolvsøy–Klavestad og fv. 118 Ny Sarpsbru utlegging til høring 
• Fastsetting av planprogram for kommunedelplan for InterCity dobbeltspor Haug – 

Seut 
• Forslag til detaljregulering med konsekvensutredning for Lørjekaia planID 

01061163 - Kråkerøy 
• Deljreguleringsplan for Dalkleven 5 - prosessledende beslutning Planinitiativ  
• Forslag til detaljregulering for Tomt 1.7, Værste arealplanID 01061167 – Kråkerøy  
• Kommuneplanens arealdel 2019-2031 - Strategiske valg for videre arbeid med 

innsigelser 
• Forslag til detaljregulering med konsekvensutredning for Thorbjørnrød 

Massedeponi - arealplanID 0106 1151 - Onsøy  
• Forslag til detaljregulering for Rådalen Øst arealplanID 01061100 Rolvsøy  
• Forslag til detaljregulering for Bjølstad studentby arealplanID 01061176 Kråkerøy 
• Forslag til detaljregulering for Del av Åsgård, Fv. 108 og 451, arealplanID 

01061083 Kråkerøy - Prosessledende beslutning  
• Forslag til detaljregulering for Trolldalen Tangen arealplanID 0106 1173 - 

Kråkerøy. Høring og offentlig ettersyn.  
• Forslag til detaljregulering med konsekvensutredning for 

del av Åsgård, fv. 108 og 451, arealplanID 01061083, Kråkerøy  
• Forslag til detaljregulering for Svaneveien 35A 

arealplanID 0106 1152, Rolvsøy - Høring og offentlig ettersyn  
• Forslag til detaljregulering for Ringstadåsen II, arealplanID 0106 1150 - Rolvsøy  
• Forslag til detaljregulering for Ørebekk næringsområde, arealplanID 0106 1089 og 

oppheving av gjeldende plan for Ørebekk næringsområde, arealplanID 0106 595 - 
Onsøy  

• Forslag til detaljregulering med konsekvensutredning for Bruket 23 og 29 
arealplanID 01061168 - Onsøy 

• Forslag til detaljregulering for rv. 111 Årum bru arealplanID 0106 1141 - Borge 
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• Forslag til detaljregulering for Haugstenåsen B01 arealplanID 01061179 – Borge. 
Høring og offentlig ettersyn 

• Forslag til detaljregulering for Offisersporten arealplanID 01061101 – Sentrum 
Øst. Høring og offentlig ettersyn 

• Bjølstadveien 8A, Kråkerøy. Søknad om rammetillatelse til riving og oppføring av 
nye studentboliger.  

• Begbyåsen, eiendom 603/309, område B02, felt BK1, Borge Søknad om 
rammetillatelse for oppføring av 42 stk. boliger med tilhørende anlegg  

• Bygningsmyndighetenes ulovlighetsoppfølging  
• Bygningsmyndighetens tilsynsvirksomhet 
 
Studieutvalget v/ studieleder Malin Krå Simonsen 
 
Kjære partikollegaer! Vi legger nå 2019 bak oss – et år fylt med aktiviteter, valgkamp 
og politiske diskusjoner. Det har skjedd mye i løpet av året og det er lite å utsette på 
våre medlemmers iherdige innsats i det hektiske valgkampåret som nå har gått. Et av 
årets viktigste oppgaver har vært å sørge for god valgkampskolering/opplæring (som 
vi kjørte over flere kvelder), og som undertegnede har hatt ansvaret for. Her forsøkte 
vi dekke over et bredt spekter av aktuelle temaer med ulike innledere. At partiet lokalt 
sørget for en grundig valgkampopplæring har vi fått mange positive tilbakemeldinger 
på at har vært svært nyttig.  
 
Utover dette har jeg formidlet møte- og kurstilbud fra Østfold Arbeiderparti til 
medlemmene våre, deltatt på møter som ligger til rollen som studieleder, samt at jeg 
har deltatt på leder-/studiekonferanse(r) i regi av Østfold Arbeiderparti. Videre har jeg 
bistått partilagene med utforming av plakater og annen nyttig grafikk til promotering 
av egne temakvelder, medlemsmøter og skoleringer. Alt i alt har 2019 vært et hektisk 
år med mye aktivitet og godt samarbeid.  
 
Kvinnenettverket v/ Lisa Skaret 
 
Årsrapport kvinnenettverket 2019 
Vedtektene fastslår at Arbeiderpartiet skal være Norges mest likestilte parti. 
Arbeiderpartiet skal være pådriver for et likestilt samfunn. Kvinnenettverket skal sette 
kvinnepolitiske saker på dagsorden. Kvinnenettverket skal rekruttere, skolere og 
motivere alle kvinner i partiet til politisk arbeid, og særlig til lederposisjoner. Dette 
skal gjøres i samarbeid med styret i partiet og partileder har det øverste ansvar. På 
hvert styremøte refererer kvinnekontakten fra aktiviteter og deltagelse gjennom 
kvinnenettverket. Kvinnenettverket har hatt ett aktivt år og har jobbet og vært pådriver 
for følgende: 

• Arrangert 8. mars sammen med andre rødgrønne partier 
• Deltatt i 1. mai komiteen  
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• Fortsatt jobben for at parken ved biblioteket blir oppkalt etter Katti Anker 
Møller 

• Styremedlem i Kvinnenettverket Østfold AP 
• Deltatt på arrangement i aktiviteter i Kvinnenettverket i Østfold AP 
• Skrevet og svart på leserinnlegg. 
• Deltatt på stand og husbesøk. 

Som vanlig var 8. mars arrangementet i 2018 var ett samarbeid mellom kvinner på 
venstresiden i politikken, LO og Kvinnesakskvinnene i Fredrikstad. Dagen ble 
markert med kvinne lunch på LO kontoret, fotoutstillingen «På hodet, bekransning av 
Katti Anker Møller stauten, utdeling av feministprisen og demonstrasjonstog fra 
biblioteket til Stortorget som samlet over 250 personer.  Årets hovedparole var 
«Solidaritet med verden kvinner». Siste del av dagen kunne en velge mellom kino 
med filmen «Kvinner på krigsstien» eller foredrag på Litteraturhuset med tema 
«tvangsekteskap og sosial kontroll!».  
 
Fredrikstad har en av Norges mest markante kvinneforkjemper, Katti Anker Møller. 
Kvinnenettverket mener hennes arbeid skal bli æret med at parken ved biblioteket får 
hennes navn. Jobben for å få til dette startet i 2018, fortsatt i 2019 og vil fortsette i 
2020. 
2019 var valg år, noe som også preget kvinnenettverket. Vi har deltatt på stand og 
husbesøk. Vi har vært på kick off for kvinnelige listekandidater gjennom Østfold 
Arbeiderpartis kvinnenettverk, vi har skrevet leserbrev og kronikker. Vi har hatt 
uformelle samlingen og formelle samlinger.  
Nye kvinnelige medlemmer har gitt utrykk for at kvinnenettverket er en støtte for de 
og at det gir trygghet å vite at andre kvinner er der og kan gi råd og oppmuntring. 
Som Norges mest likestilte parti har vi ett ekstra ansvar å jobbe for at alle føler seg 
inkludert både de som er nye i partiet og de som har deltatt i mange år, Alle skal føle 
at en blir sett og hørt, også som kvinne. Dette er en jobb alle må ta seriøst, både 
lokalt og sentralt. Kvinnenettverket vil være en vokter på at det skjer også framover. 
 
Fredrikstad AUF 
 
Perioden har vært sterkt preget av økende aktivitet og et sterkere lag med flere aktive 
medlemmer. Styret har bestått av Mathias Lind Høyning som leder, Simen Dohrmann 
som nestleder, Vilde Therese Pedersen Schøne som sekretær, Christoffer Lind 
Høyning som kasserer, Maren Gjerdsbakk Djupang som kvinnenettverksansvarlig, 
Isak Hagaseth Mydske som styremedlem, og Ane Lundgård og Mohamed Amaleti 
som vara. Styret har i perioden vokst seg til en ressurssterk gjeng med mye 
kompetanse og organisatoriske ferdigheter. Mye av dette skyldes sentralt sin 
motorlokallagsatsning som vi har vært en del av. Gjengen fra styret som har deltatt 
har tatt med seg og delt kunnskapen med de andre i styret. 
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2019 har vært et aktivitetsår for laget. Vi startet tidlig med en sosial filmkveld i mars 
med ettemamøte om likestilling få dager etterpå. I mars avholdt også laget 
medlemsmøte og en sosial samling med alle ungdomspartiene. Samme måned 
deltok laget på klimastreik i Fredrikstad der leder i laget, Mathias, holdt appell. I april 
hadde vi et AUF på 1-2-3 møte med fylkesleder Maria Imrik som innleder.  
 
Mai var også fylt med mye aktivitet. 1 mai holdt, tradisjon tro, leder tale i Kirkeparken. 
Samme dag deltok også AUF i det første 1 mai toget på Hvaler på 20 år og ønsker å 
gjøre dette til en fast tradisjon. I forbindelse med vårkampanjen arrangerte laget en 
sentrumsstand i midten av mai, etterfulgt av temamøte om ungdom i 
arbeidslivet. 15 mai deltok vi på nakba-markeringen i Fredrikstad der nestleder 
Simen holdt appell. Vi avsluttet mai-måneden med et temamøte om Vest-Sahara. I 
juni begynte valgkampen som har preget laget både sommeren og høsten i år. I 
slutten av juni hadde vi sommeravslutning og gjennom hele måneden deltok vi på 
husbesøk med partiet. Grunnet omjusteringer i styret fant laget det nødvendig å ha et 
ekstraordinært årsmøte i juli. Det styret oppnevnt innledningsvis er et resultat av 
dette. Videre i juli og august har vi deltatt på åres sommerleir, Utøyafestivalen. 22 juli 
hadde vi markering ved minnesmerke til minne om Lejla og Andrine. Her holdt 
nestleder Simen en sterk tale om ungdommens pågangsmot og kampen mot 
høyreekstremisme. 
 
I september startet aktiviteten for fullt igjen med et AUF på 1-2-3 møte og en sosial 
spillkveld. I oktober hadde vi temamøte om psykisk helse og et møte om situasjonen i 
Kurdistan. November startet med et medlemsmøte pluss en innledning fra SST-
medlem Agnes om kvinnekamp og feminisme. I slutten av måneden fikk vi også 
besøk av Hoda fra SST som følge av Palestina-kampanjen til sentralt. I desember 
hadde vi et temamøte om kampen for skeives rettigheter. Her hadde vi et rekordstort 
oppmøte og mange av de deltagende har engasjert seg videre. Vi har også i 
desember hatt et temamøte der lagets fire folkevalgte fikk presentere seg selv.  
 
Vi avsluttet året med en juleavslutning på pizzanini. Valgkampen har preget året og vi 
er enormt stolte av å ha fått inn fire folkevalgte i Hvaler og Fredrikstad. På Hvaler har 
vi fått inn Vilde Schøne som yngste representant og første ungdom på lenge. I 
Fredrikstad har vi fått inn Mohamed, Simon og Maria. I slutten av året har vi deltatt 
aktivt i AUFs verveinnspurt og har nå et godt verveteam i laget 
som har stått for en effektiv verving på lokaleskoler. 
 
Aktiviteten har gjennom året vært stabil, men fikk en enorm oppgang etter 
valgkampen. Styret håper denne oppgangen fortsetter og skal fortsette med å drive 
aktivt medlemspleie. Laget går ut av perioden sterkere og med store ambisjoner for 
veien videre. Tusen takk for året. 
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Faglig/politisk samarbeid i Fredriksktad og Hvaler 
 
Innledning: 
Samarbeidskomiteen for Fredrikstad og Hvaler arbeider etter egne retningslinjer og 
har til formål blant annet å sikre en utvikling og styrking av det faglig/politiske 
samarbeidet i Fredrikstad og Hvaler.  
 
Samarbeids-komiteen er sammensatt av representanter fra Arbeiderpartiene i 
Fredrikstad og Hvaler og LO i Fredrikstad. Østfold Arbeiderparti (ØAP) 
v/partisekretæren tiltrer, LOs ungdomsutvalg og AUF i Fredrikstad er også invitert til 
å delta/tiltre. AOF Østfold er sekretariat og tiltrer komiteen med en representant, som 
er samarbeidskomiteens sekretær. 
 
Sammensetning/representantene: 
Alle representanter og vararepresentanter er valgt for årsmøteperioden 2018/2019, 
gruppelederne tiltrer og har møterett, tale og forslagsrett i samarbeidskomiteens 
møter. 
 
LO – valgte representanter: vararepresentanter (i rekkefølge): 
Vidar Schei - vara 1. Siv Kandola Olsen 
Per Arne Hansen – vara 2. Knut Berg 
Lisbeth Kristiansen – vara 3. Grethe Berntsen 
Malin Krå Simonsen (Prosjekt Rød/Grønt) 
 
Fagforbundet Hvaler – valgt representant: 
Mona Holmquist 
Fredrikstad Arbeiderparti - valgte representanter: vararepresentanter (i rekkefølge): 
Siri Martinsen – vara 1. Jan M. Sørensen 
Hege Dubec – vara 2. Victor Kristiansen 
Atle Ottesen – vara 3. Lisa Skåret 
Rune Fredriksen 
 
Hvaler Arbeiderparti – valgt representant  
Mona Vauger – vara Arnfinn Vikerheim 
Fra Fredrikstad Arbeiderparti tiltrer: 
Ordfører Jon-Ivar Nygård 
 
Ungdomsrepresentanter som kan tiltre: 
• Leder av AUF kan tiltre, Simon Laabak. 
• LOs ungdomsutvalg kan tiltre, men har ikke deltatt i 2019 
 
Østfold Arbeiderparti tiltrer: 
Fylkessekretær inviteres til møtene v/Fylkessekretær Inger-Christin Torp 
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AOF Østfold – sekretariat: 
Har vært håndtert av Daglig leder Christian Skyum fram til Juni 19 etter dette har 
Øistein Pettersen tatt over. AOF Østfold utøver også økonomi og 
regnskapsfunksjonene for samarbeidskomiteen. 
 
Arbeidsutvalget: 
Samarbeidskomiteen konstituerer seg selv, og leder/nestledervervet går på turnus 
mellom LO og Fredrikstad Arbeiderparti. I 2019 er det leder Vidar Schei, som har 
vært Samarbeidskomiteens leder, med AP Leder Siri Martinsen som nestleder. 
Arbeidsutvalg bestående av lederen i Fredrikstad, 
Arbeiderparti/Samarbeidskomiteens leder, LO lederen/Samarbeidskomiteens 
nestleder, og Samarbeidskomiteens sekretær. Partisekretæren i Østfold Arbeiderparti 
inviteres til møtene. 
 
Møtevirksomhet og saker: 
I 2019 er det avholdt 5 ordinære møter i samarbeidskomiteen, hvor det har vært 
følgende hovedsaker på agendaen gjennom året: 
A. Protokoll fra sist møte 
B. 1. Mai markering 
C. Valgkamp 2019 
D. Viken 
E. Seniorsaker 
F. Deponisaken Kronos Titan 
G. Trepartssamarbeidet i privat og offentlig sektor 
H. Budsjettet i Fredrikstad Kommune 
I. Budsjett, regnskap og ordningen fri rettshjelp i samarbeidskomiteen 
J. Faglig politisk plattform for valget i 2019 
K. Runden, herunder 

a. Saker som løpende har vært tema og orienteringssaker mellom 
fagbevegelsen og FAP/HAP. Av enkeltsaker kan nevnes blant annet Deponi 
saken Kronos Titan, Arealplan ,IC planen Fredrikstad , statsbudsjettet, Borg 
Havn, mediesaker og andre løpende saker hvor en orientering har vært 
naturlig. 

 
Arbeidsutvalget har i tillegg avholdt møtepunkter for å planlegge og forberede saker i 
forkant til samarbeidsutvalget. Møter har blitt avholdt ved AOF Østfold sine lokaler i 
Fredrikstad. 
 
Av saker som er viktig å fremheve: 
1. Valgkampen frem mot Kommune og fylkestingsvalget i 2019. Det har vært løpende 
orientering om forberedelsene til valget i 2019, og tilnærmingen til Viken. 
 
2. Andre saker som har vært aktuelle og behandlet: 
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a. Viktigheten av at LO/AP står sammen om en del viktige saker, og at man 
arbeider med oppsøkende virksomhet mot næringsliv og fagforeninger 
b. Ulike saker og innspill til pågående saker i Fredrikstad Kommune, hvor FAP 
har orientert om og fått innspill på enkeltsaker. 
c. Det har vært orienteringsmøter om regionsreformen, Statsbudsjettet, og By-
pakken, og viktigheten å stå sammen om disse. 
d. Innspill til og orientering om landsmøtet i AP 
e. Den faglig/politiske plattform og regnskap 
f. Årsmelding og regnskap i Faglig Politisk Samarbeidsutvalg 

 
Arbeidsplasskontaktene: 
Vi har mange arbeidsplasskontakter, hvor arbeidet med å informere disse i 2020 skal 
gjenopptas. 
 
Fritt rettsråd: 
Ordningen har lang tradisjon i Fredrikstad – distriktet og finansieres av 
Samarbeidskomiteen. Målgruppen er medlemmer av LO og Ap. Det er Advokatene i 
Lykkeberg som utfører tjenesten, og det er AOF Østfold sitt kontor som administrerer 
den. Interessen for og bruken av ordningen har vært stabil, hvor det gjennom 2019 
var 19 brukere av ordningen (2018: 21). 
 
Sluttord: 
Samarbeidskomiteen er et viktig organ for å sikre et godt og aktivt samspill i 
arbeiderbevegelsen lokalt. Ser vi tilbake på 2019 er det gode forutsetninger for det 
videre samarbeidet, gjennom et fortsatt Rød/grønt Fredrikstad gode bevis på dette. 
Satsingen med egen dedikert person til prosjektet Rød/Grønt flertall med Malin Krå 
Simonsen, har vært sentralt i arbeidet med valget i 2019.  
 
Sekretariat: 
AOF Østfold v/ Øistein Pettersen 
 
Medlems- og lagsoversikt 2020 
 
Fredrikstad Arbeiderparti hadde ved årsskiftet 701 betalende medlemmer, i tillegg 
kommer 201 betalende AUF medlemmer. 

Borge Arbeiderpartilag 90 medlemmer leder: Kjell Porsmyr 

Fagforbundet Fredrikstad Arbeiderpartilag 36 medlemmer leder: Pål Christiansen 

Fredrikstad Arbeiderparti 41 medlemmer leder: Siri Martinsen 

Sentrum og Kråkerøy Arbeiderpartilag 252 medlemmer leder: Tina Bergstrøm 

Lisleby Arbeiderpartilag 29 medlemmer leder: Nils Are Magerøy 
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Onsøy Arbeiderpartilag 72 medlemmer leder: Lisbeth W. Antonsen 

Rolvsøy Arbeiderpartilag 47 medlemmer leder: Svein Høiden 

Torsnes Arbeiderpartilag 69 medlemmer leder: Ulf Berg 

Østre Fredrikstad Arbeiderpartilag 65 medlemmer leder: Hanne Ellingsen 

AUF 201 medlemmer leder: Isak Hagaseth Mydske 
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Partilederens sluttord 
 
Kjære partivenn. 
 
Vi kan se tilbake på et 2019 fylt av valgkampaktiviteter. Vi startet med utadrettet 
valgkamp allerede i januar etterfulgt av 95 valgkampaktiviteter. Tidlig gjennomførte vi 
valgkampopplæring og nådde over 110 registrerte frivillige. Vi har 95 registrerte 
valgkampaktiviteter, vi møtte 12.200 velgere med rose i hånden igjennom 7000 
husbesøk og 20 stands.   
 
Vi gikk til valg på “videreføre et sterkt flertall i Fredrikstad i 2019 som evner å 
gjennomføre en sosialdemokratisk politikk med gode fellesskapsløsninger for 
innbyggerne”. 
 
Vi fikk en oppslutning på 36,3% som er en sterk tilbakegang fra valgresultatet I 2015 
på 48,3%. På tross av at valget er det tredje beste siden 1995, vet vi at potensialet 
vårt er bedre enn hva resultatene viste.  
 
Ønsker å gi en stor klapp på skuldra til alle frivillige som jobbet sent og tidlig for 
felleskapet. Spesielt takk til valgkampleder Victor Kristiansen for god logistikk og 
informasjonsflyt. Takk til LO, AUF for godt samarbeid og engasjement, dere er best.  
 
Den største kraften i Arbeiderpartiet er vår organisasjon, medlemmene. Det er den 
kompetansen og mangfoldet av oss som løser fremtidens utfordringer sammen. I 
2020 skal vi gjøre det sammen. Vi skal engasjere helle organisasjonen til å delta i 
ressursgrupper på politikkområder som partiet selv ønsker for å utarbeide viktige 
forslag og løfte disse fram til landsmøte i Arbeiderpartiet 2021. Sammen skal vi 
utforme Arbeiderparti sin politikk, vi skal ta vårt ansvar og bidra i det arbeidet.  
 
Det er partiet som utformer politikk, det er her vi utvikler vår kompetanse og det er i 
partiet vi gjør hverandre gode. La oss sammen løse fremtidens utfordringer. 
 
Takk for samarbeidet i året som har gått og velkommen til viktige politiske 
diskusjoner I 2020, Arbeiderpartiet trenger deg! 
 
Siri Martinsen 
Leder, Fredrikstad Arbeiderparti 
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REGNSKAP 2019 
 

Budsjett 2019          Regnskap 2019(5,6,7) 
                                                      
 
Inntekter: 
Statstilskudd:    210.000                                                    209.999                                                 
Kommunetilskudd:   135.000            135.193 
Kontingentandel:       55.000                          52.039                                                                                   
Renteinntekter:                          35.000                                                                                  42.617                                                                                          
Diverse                                                   0(2)                 25.923 
  
Totalt inntekter            435.000                   465.771 
 
 
Utgifter: 
Møte- og kursvirksomhet:  100.000                   98.993                                                                     
Kontorhold:       35.000                                                                     36.949      
Faglig-politisk:      22.000              22.000 
Kvinnenettverket:      10.000(4)           0 
AUF:        20.000(3)             16.300 
Kulturfondet:         5.000                 5.000 
Landsmøtefondet:      27.000                     27.159                                                                                   
Blomster/gaver:        6.000                         5.058                               
1.mai:           38.000               40.000 
Diverse:       12.000          0 
Valgkamp 2019:    560.000(1)           510.963
                              
Totalt utgifter:             835.000                762.422                                                                                        
 
Resultat 2019:              -400.000                      -296.651                                              
 
 
Balanse per 31.12.2019(8) 
 
Eiendeler 
Driftskonto                                    84.538 
Plasseringskonto (Avsluttet)                 0 
Plasseringskonto+               3.295.385 
Sum                           3.379.923 
  
Gjeld og Egenkapital  
Egenkapital 31.12.2018:    3.676.574 
Årets underskudd:                     296.651 
Egenkapital 31.12.2019:   3.379.923 
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Noter (8) 
1.Til utgiftspost valgkamp var totalrammen 600.000 kr, og det ble også brukt 40.000 kr i 
2018 til formålet.  
2. Til inntektspost diverse skyldes posteringen at regnskapet føres etter bruttoprinsippet. 
I denne posten ligger blant annet inntekter fra salg av jakker (egenandel) i valgkampen.  
3. AUF har i tillegg til 16.300 kr. utbetalt fått dekket noe bruk av møterom. I tillegg ble det 
søkt om og innvilget 20.000 kr i forbindelse med valgkamp, som er ført under valgkamp 
2019.  
4. Kvinnenettverket har felles konto under FAP sammen med 8. mars-komiteen, og 
denne inneholder en del midler (totalt 37.000 kr). Det vil i samarbeid med leder av 
nettverket bli ryddet opp i denne i 2020 slik at kvinnenettverket får sin egen bankkonto. 
Det er ikke utbetalt midler i 2019. 
 
5. Regnskapet oppfyller kravene etter partiloven og partilovsforskriften. Relevante 
opplysninger etter § 3-8 til § 3-17 i forskriften, samt §3.6 og §3.7 nedenfor.  
Regnskapet er ført etter bruttoprinsippet, med periode 31.12.18 til 31.12.19 (12 
måneder). Inntekter og utgifter er registrert i perioden de er opptjent/brukt, jfr.forskriftens 
§3.2 og §3.4. 
6. § 3-13 Antall ansatte og medlemmer 
1.Det har ikke vært noen ansatte eller utbetalt godtgjørelser i forbindelse med verv i Fredrikstad 
Arbeiderparti for regnskapsåret 2019.  
2.Det var 709 betalende medlemmer ved årets start som danner grunnlag for tilbakeføring av 
medlemskontingent til partileddet. Ved inngangen til nytt år var medlemstallet 701. 
 
7. Resultatregnskap 
Inntekter (anskaffede midler)   
Offentlig støtte       345 192  
Statlig grunn- og stemmestøtte       209 999  
Kommunal/fylkeskommunal partistøtte       135 193  
Annen offentlig støtte   

    
Inntekter av egen virksomhet         68 540  
Medlemskontingenter direkte innbetalt til partileddet  
Inntekter fra lotterier, innsamlingsaksjoner og lignende   
Kapitalinntekter (ekskl. urealiserte)         42 617  
Inntekter fra forretningsvirksomhet   
Andre inntekter fra egen virksomhet         25 923  
    
Bidrag                  -  
Fra privatpersoner  
Fra kommersielle foretak (bedrifter)   
Fra organisasjoner i arbeidslivet   
Fra andre org., foreninger og sammensl., inst., stiftelser og fond   
Fra andre   

    

Lovstridige bidrag, dvs. ulovlige bidrag som ikke er returnert eller 
overført statskassen 

  
  

Interne overføringer   
Overføringer fra andre partiledd                                   52 039  
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Inntekter i alt (anskaffede midler)                                  465 771  
    
Kostnader i alt, etter art (forbrukte midler)   
Lønnskostnader   
Varekostnader        163 071  
Kostnader til anskaffelse av tjenester         553 341  
Avskrivninger    
Finanskostnader              851  
Overføringer til andre partiledd         45 159  
    
Totale kostnader                                 762 422  
    
Resultat      -296 651  
    
Tillegg/reduksjon egenkapital (formålskapital)   
Endring av egenkapital (formålskapital) med eksternt pålagte 
restriksjoner                  -  
Endring av egenkapital (formålskapital) med selvpålagte 
restriksjoner                  -  
Endring av annen egenkapital (formålskapital)      -296 651  
Sum endring egenkapital (formålskapital)      -296 651  

 
 
8. Balanse 31.12.   31.12. 
Eiendeler 2018   2019 
        
Omløpsmidler       
Varelager til 30 000 kroner eller mer       
Kundefordringer       
Kasse og bank       3 676 574         3 379 923  
Andre kortsiktige fordringer og finansielle omløpsmidler       
Sum omløpsmidler       3 676 574         3 379 923  
        
Anleggsmidler (fysiske)       
Bygg        
Fast inventar og anlegg       
Annet inventar og driftsløsøre       
IKT-utstyr       
Sum fysiske anleggsmidler                     -                       -  
        
Finansielle anleggsmidler       
        
Langsiktige fordringer, aksjeposter, obligasjoner, fondsandeler etc       

Sum anleggsmidler (fysiske og finansielle)                     -                       -  
        
Sum eiendeler       3 676 574         3 379 923  
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Gjeld og egenkapital (formålskapital)       
        
Kortsiktig gjeld       
Leverandørgjeld       
Skyldige offentlige avgifter       
Annen kortsiktig gjeld       
Sum kortsiktig gjeld                     -                       -  
        
Langsiktig gjeld       
Pensjonsforpliktelser       
Annen langsiktig gjeld       
Sum langsiktig gjeld                     -                       -  
        
Sum gjeld                     -                       -  

       
Formålskapital (egenkapital)       
Formålskapital med ekstern pålagte restriksjoner       
Formålskapital med selvpålagte restriksjoner       
Annen formålskapital        3 676 574         3 379 923  
Sum formålskapital       3 676 574         3 379 923  
       
Sum gjeld og egenkapital        3 676 574         3 379 923  
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Revisjonsberetning for 2019 
 
(Revisjonsberetningen er på nåværende tidspunkt ikke klar – revisjonsberetningen 
gjøres kjent så fort den er på plass, og vil selvsagt også fremlegges årsmøtet i 
papirformat).  
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BUDSJETT 2020                                                       
 
Inntekter: 
Statstilskudd:   160.000                                                                                              
Kommunetilskudd:   100.000  
Kontingentandel:     65.000                                                                                             
Renteinntekter:                    45.000       
Andre inntekter                      5.000                                                                                       
  
Totalt inntekter:            375.000 
 
 
Utgifter: 
Møte- og kursvirksomhet:  120.000                                                                            
Kontorhold:       40.000                                                                                                    
Faglig-politisk:      22.000  
Kvinnenettverket:      10.000  
AUF:        20.000 
Kulturfondet:         5.000  
Landsmøtefondet:      27.000                                                                                            
Blomster/gaver:        6.000                                                                                        
1.mai:       38.000       
Diverse:       12.000       
     
                         
Totalt utgifter:              300.000                                                                                              
 
Prognose 2020:                     75.000                                              
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Innkommende forslag 
 
Forslag 1: Forby atomvåpen 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF og Torsnes AP-lag 
 
AUF er dypt bekymret for den økende risiko verdens atomvåpen utsetter oss for. 
Verden har mange ganger vært på randen av kjernefysisk katastrofe som følge av 
spenninger, misforståelser, tekniske feil og ulykker. Å fortsette og satse på 
kjernefysisk avskrekking setter livet på jorda i fare, og makta over de beslutningene 
ligger hos statsledere hvor flertallet har et mildest talt anstrengt forhold til demokrati 
og menneskerettigheter. 

Arbeiderpartiet er positive til den fremforhandlede enigheten om å innføre et globalt 
atomvåpenforbud med mål om å bli gjeldende internasjonal rett. Helt siden Einar 
Gerhardsens tid har AUF vært tydelige i vår kamp mot atomvåpentrusselen, og AUF 
er klare til å fortsette arbeidet med gjensidig nedrustning og avskaffelse av verdens 
atomvåpen. Når regjeringa ikke tar grep er det viktig å sende tydelige signaler om at 
vi ikke støtter et samfunn der skyteglade statsledere får styre verden på sine 
premisser. Derfor er det viktig at Fredrikstad skriver under ICANs cities appeal. Et 
bystyre som har vedtatt å kalle seg, ”den lille verdens byen” kan ikke sette 
utenrikspolitiske saker til side. 
 
FN-traktaten som forbyr atomvåpen er et viktig skritt på veien mot en atomvåpenfri 
verden. AUF mener det er skuffende at Høyre- og Frp-regjeringa har satt Norge på 
sidelinja i det internasjonale presset for å forby atomvåpen. AUF ønsker å videreføre 
det arbeidet den rødgrønne regjeringa la grunnlaget for da vi deltok i oppstarten av 
arbeidet med FN-traktaten, og AUF ønsker at Norge igjen skal ta en aktiv rolle i 
atomvåpenspørsmålet i internasjonal politikk. AUF har som mål at Norge undertegner 
atomvåpenforbudet, og ønsker med det å bidra til at atomvåpen stigmatiseres som 
uakseptable våpen. Norge bør tilslutte seg denne internasjonale bevegelsen, slik at 
vi kan få en fortgang i det fastlåste arbeidet med gjensidig og balansert kjernefysisk 
nedrustning og deretter avskaffe disse våpnene. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti vil:  

• At Norge skal undertegne og ratifisere FN-traktaten som forbyr atomvåpen, og i 
påvente av dette ønske den velkommen og delta som observatør på 
statspartsmøtene.  

• At Norge skal ta en lederrolle i det internasjonale arbeidet med global nedrustning 
og avskaffelse av verdens atomvåpen, og jobbe aktivt for å samle atommaktene 
til en forpliktende nedrustningsavtale..  

• At Fredrikstad kommune skal underskrive ICANs cities appeal 
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Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti tar sterk 
avstand fra bruk og besittelse av atomvåpen. 
Begrunnelse: Henviser til vedtak på landsmøte til Arbeiderpartiet og Østfold 
Arbeiderparti 
 
Forslag 2: Karbonfangst og -lagring (CCS) 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF og Torsnes Ap lag 
 
Karbonfangst- og lagring (CCS) er en viktig del av å begrense utslippene til 
atmosfæren på veien mot fornybarsamfunnet. Denne teknologien gjør det mulig å 
kutte klimagassutslipp også innenfor sektorer der det i dag ikke finnes reelle 
alternativer til fossile brensler. CCS er et område der Norge har betydelige 
konkurransefortrinn fra petroleumsindustrien som gjør at dette kan bli ny næring i tida 
framover. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

• Forske på ny karbonfangstteknologi 

• Bevilge midler til planleggingsperioden for Norcem, Yara og Klemetsrud 

• Utvikle CO2-lager og etablere finansieringsordning som for eksempel CO2-pant 

• Gi investeringsstøtte til første anlegg med CCS innen hver industrigren 

• Realisere en verdikjede for CO2-håndteringer med tre fullskala fangstanlegg 
innen 2022 

• Bidra med finansiering av drift av karbonfangst og lagringsanlegg for alle anlegg i 
perioden 2020-2025  

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Oversendes gruppa 
Begrunnelse: Fredrikstad Arbeiderparti støtter opp om arbeidet med CO2 fangst og 
lagring igjennom Borg CO2 AS. Borg CO2 AS er et datterselskap av Borg havn som 
jobber sammen med de store industribedriftene i Østfold, med mål om å utvikle 
anlegg for CO2 fangst og lagring.  
 
Forslag 3: Forby innkjøp av tjenester og produkter fra bosettinger på okkupert 
område 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Verdenssamfunnet spiller et dobbeltspill når vi på den ene siden erklærer de 
israelske bosettingene på palestinsk område for ulovlig, og samtidig velger å handle 
med okkupantene. Nå viser Irland vei for å knytte økonomiske sanksjoner til kritikken. 

Det er helt naturlig at Norge følger etter. Israelske bosettinger på okkupert palestinsk 
område er folkerettsstridige, og anerkjennes ikke som en del av Israel av Norge, EU 
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eller FN. Handel med israelske bosettinger bidrar til å støtte opp om en 
folkerettsstridig situasjon. 
 
AUF mener Norge må forby import og salg av varer og tjenester fra okkuperte 
områder. Bosettinger er klare brudd på folkeretten, og gjennom å drive handel med 
varer og tjenester fra slike områder, bidrar man økonomisk til folkerettsbruddene. 
De israelske bosettingene er i strid med Genévekonvensjonen artikkel 49 og 
resolusjoner fra FNs sikkerhetsråd. Likevel får de lov å vokse hver eneste dag. 

Irlands parlament vedtok et lovforslag som forby import og salg av varer fra områder 
som verdenssamfunnet anerkjenner som okkuperte. Norge kan bidra på samme 
måte, og dermed legge økonomisk press for å få okkupasjonen til å opphøre. 
 
I desperate forsøk på holde makten har statsminister Netanyahu lovet å okkupere 
hele Vestbredden. Okkupasjon er blitt en politisk mynt for å vinne valg. Mennesker 
som lever under konstante folkerettsbrudd er taperen. 

Kommune- og bystyrene i Norge kan vedta at de ikke skal kjøpe inn varer fra 
okkuperte områder. Kommuneøkonomien i Norge er enorm, og er en stor 
markedsfaktor. Norske kommuner må bruke makten de har til å bidra i kampen for et 
fritt Palestina. 

Frem til forbud mot innkjøp av tjenester og produkter fra bosettinger på okkupert 
område innføres, bør det innføres en obligatorisk merkeordning av bosettervarer, slik 
at det klart fremkommer om varer er produsert i ulovlige bosettinger, i tråd med EUs 
”Interpretative Notice on indication of origin of goods from the terretories occupied by 
Israel since June 1967”. 

Fredrikstad Arbeiderparti: 

• Forby handel fra okkupert territorium etter modell fra Irlands parlamentsvedtak 

• Innføre kommunal boikott av varer produsert på okkupert jord 

• Frem til forbud er innført, kreve en obligatorisk merkeordning av bosettervarer 

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Oversendes Østfold Arbeiderparti, 
samt henviser til programdebatten frem mot landsmøte til Arbeiderpartiet.  
Begrunnelse: Saken er av nasjonal karakter. Fredrikstad Arbeiderparti tar avstand 
fra et virkemiddel som å okkupere områder, men mener at virkemiddels som boikott 
ikke er tjenlig i konfliktfylte områder.  
 
Forslag 4: Et krafttak for naturen 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Uerstattelig natur og biologisk mangfold forsvinner i et voldsomt tempo. Forskere 
regner med at arter blir utryddet mellom hundre og tusen ganger raskere enn det 
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som er naturlig. Menneskelige inngrep i naturen har stor ødeleggende effekt på det 
biologiske mangfoldet, det forstyrrer økosystemet og setter naturen i ubalanse. 
 
Gjennom internasjonale avtaler har vi tidligere forpliktet oss til å stanse tapet av 
naturmangfold fra 2020, mens Stortinget har gått inn for at 15 % av tidligere ødelagt 
natur skal restaureres innen 2025. Likevel ser vi i dag at vi har en regjering som ikke 
tar ansvar for vårt felles naturmangfold. Skal disse ambisiøse målene nås må vi 
handle raskt og kraftfullt. Derfor må miljøforvaltningen styrkes slik at politikk blir til 
handling. 
 
Tap av biologisk mangfold kan få enorme konsekvenser og er en av de største 
utfordringene vi står overfor. Derfor mener AUF at målene må skjerpes ytterligere. 
Over 4000 arter står på den norske rødlista over trua arter, hvorav over 1000 er 
kritisk eller sterkt truet. I dag har vi bare tretten arter som har status som prioritert art. 
AUF mener at Norge bør ta et ansvar for å gjennomføre sine forpliktelser for å hindre 
ødeleggelsen av det biologiske mangfoldet, og mener derfor antall prioriterte arter må 
økes til rundt 400 innen 2025. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

• Bevilge en milliard over statsbudsjettet for å sikre norsk naturmangfold. 

• Målet om restaurering av ødelagt norsk natur økes til 20 % innen 2025 

• Styrke kartleggingen av norsk natur og ferdigstille et økologisk grunnkart innen 
2025 Bevaring av myr og våtmark 

• Øke antall prioriterte arter til ca. 400 innen 2025, samt øke antall utvalgte 
naturtyper til rundt 50 

• Økt innsats mot fremmede arter 

• Vern av mer sårbar natur 

• Følge opp anbefalinger fra grønn skattekommisjon Øke støtten til internasjonalt 
miljøarbeid 

• verne 10 % av kommunal høgproduktiv skog. Forøvrig ønsker vi en aktiv 
forvaltning av kommunal skog gjennom hogst, ungskogpleie og nyplanting 

• etablere tiltak for å øke det biologiske mangfoldet, blant annet ved å grave opp 
dammer, etablere flere blomsterenger, utsette kantslått av kommunale veier og ha 
god forvalting av kommunens bekker 

• ferdigstille tiltakene rundt Øra naturreservat og se på videre utviklingspotensial 
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• støtte opp om arbeidet med å restaurere bekker, blant annet Slevikbekken, 
Bjørnevågbekken og Enhuusbekken 

• jobbe for åpning av Veumbekken, både for håndtering av overvann og byutvikling 

• opprettholde markagrensa, ta vare på strandsonen og øvrige friluftsområder  

• håndheve allemannsretten og derigjennom sikre fri ferdsel 

 
Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti støtter 
intensjonen i forslaget om å ivareta sårbar natur, naturmangfold.  
Begrunnelse:  Bevilgninger på statsbudsjettet er en nasjonal sak. Det henvises til 
nasjonal programdebatt. 
 
Forslag 5: 5 utjevningskrav i kampen mot økte forskjeller 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF og Torsnes AP lag 
 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Øke formuesskatten til forbi 2013-nivå. 

● At barnetrygden trenger en generell økning, og at den skal dobles fra dagens nivå. 

● Ha gratis skolemat ved alle grunnskoler og videregående skoler. 

● At alle norske kommuner skal ha utstyrslager for utlån av sportslig utstyr slik at 
flere skal ha råd til å delta i organisert idrett. 

● At alle norske kommuner skal tilby fritidsklubber, ungdomshus eller lignende åpne 
møteplasser for ungdom som oppleves relevant og bidrar til sterkere fellesskap, økt 
livskvalitet og økt mestring. 

Begrunnelse: Som sosialdemokrater er kampen mot økte forskjeller mellom folk en 
av de viktigste kampene vi tar. Vi tror på en fremtid for alle, der alle er like mye verdt. 
Uansett hvem du er, hvor du kommer fra eller hvor mye penger foreldrene dine har, 
så skal du ha muligheten til å lykkes. Etter 6 år med Frp- og Høyre-regjering har vi et 
samfunn med økende ulikhet mellom de som har mest fra før og de som har minst. 

Noe av det som gjør Norge til det flotte landet å bo i, er at vi har små forskjeller 
mellom folk. Land med små forskjeller er bedre å bo i for alle. Små forskjeller fører til 
mindre kriminalitet, høyere levealder, bedre utdanningsnivå og høyere sosial 
mobilitet.  

Små forskjeller er dessuten bra for økonomien som helhet. Samtidig ser vi en 
samfunnsutvikling der forskjellen mellom de som har lite og de som har mye vokser 
fortere enn noen ganger før. 
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Tidlig i 2019 sa Statistisk Sentralbyrå at Norge for første gang i historien ikke er et 
likhetssamfunn. Norges 10% rikeste eier over 60% av all formuen vår, samtidig som 
andelen barn under 18 år som lever i familier med vedvarende lavinntekt har 
tredoblet seg siden 2001. Skal vi ha et samfunn der vi lykkes, kan vi ikke akseptere 
at ulikhetene i Norge fortsetter å utvikle seg på samme måten som den utviklingen vi 
har sett de siste 20 årene. Ulikhet skaper et samfunn med større forskjeller, større 
avstand mellom folk, mindre tillit og flere som faller utenfor fellesskapet. 
 
Når vi vet at dårlig råd går i arv og fører til lav sosial mobilitet, kan vi ikke sitte stille 
og se på at det skjer. Med stadig høyere makspris i barnehagen, idrett som fordyrer 
seg, færre fritidsklubber og en galopperende boligprisvekst der bolig har utviklet seg 
til å bli et investeringsobjekt fremfor et hjem, er det på tide å ta grep. Arbeiderpartiet 
mener løsningene er basert på vårt prinsipp om at vi skal universelle ordninger i 
velferdsstaten, som alle får ta del av uavhengig av økonomi. 
 
Arbeiderpartiet mener det er et viktig prinsipp at vi har universelle ordninger i 
velferdsstaten, og som alle får ta del av uavhengig av økonomi. Barnetrygden er en 
slik ordning og har vært et viktig redskap for å minske barnefattigdommen. 
Barnetrygden har i falt i verdi de siste årene samtidig som fattigdommen har økt. 
Ifølge SSB har kutt i barnetrygden direkte innvirkning på andelen barn som vokser 
opp i familier med dårlig råd. Arbeiderpartiet mener derfor at barnetrygden trenger et 
løft. Hver eneste dag møter 14% av alle skolebarn i den norske skolen opp på skolen 
uten matpakke. Det tilsvarer over 50 000 barn som må gå gjennom skoledagen på 
tom mage. Å sørge for at barn spiser sunn mat i løpet av skoledagen er noe av det 
mest effektive vi kan gjøre for folkehelsa og for utjevning av sosiale forskjeller. 
Studier har vist at frokostinntak kan ha positiv effekt på skoleprestasjoner, blant 
annet på kognitiv funksjon, konsentrasjon og akademisk prestasjon. Skolemat er 
dermed bra både for sosial utjevning og godt læringsutbytte. 
 
Dagens kostnader knyttet til idrettsdeltakelse og fysisk aktivitet er alt for høye. 
Undersøkelser viser at en aktiv 14-åring som spiller fotball eller håndball aktivt kan 
ende med å bruke rundt 20 000 kroner i året på lisens, utstyr, reiser, 
klubbmedlemskap og andre avgifter for deltakelse. Arbeiderpartiet mener at dette 
bidrar til å skape sosial ulikhet i ungdomsidretten og dermed et klasseskille mellom 
folk som har råd til å drive med idrett og folk som ikke har det. 
 
Fritidsklubber som møteplass for ungdom skaper en arena der ungdom fra ulike 
vennegjenger kan treffes og bli kjent med hverandre. Ungdom som vokser opp i 
familier med dårlig råd oppgir et ønske om fritidsklubber eller et sted der de kan møte 
andre ungdommer utenfor hjemmet. Ved å ha et krav om fritidsklubber i alle norske 
kommuner, unngår en at det er tilfeldig hvilke ungdommer som får et godt 
fritidstilbud, men sikrer at alle ungdommer får et fristed der de kan oppleve mestring, 
læring, utvikle sosiale ferdigheter og mindre utenforskap. 
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Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak:  

● Fredrikstad Arbeiderparti skal jobbe for at Fredrikstad kommune skal ha 
utstyrslager for utlån av sportslig utstyr slik at flere skal ha råd til å delta i organisert 
idrett. 

● Fredrikstad Arbeiderparti skal jobbe for at Fredrikstad kommune skal tilby 
fritidsklubber, ungdomshus eller lignende åpne møteplasser for ungdom som 
oppleves relevant og bidrar til sterkere fellesskap, økt livskvalitet og økt mestring. 

Begrunnelse: Øvrig forslag henvises til programdebatt 
 
Forslag 6: Avskaff abortnemndene 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Begrunnelse: For mange kvinner er abort et krevende valg, med mange etiske 
problemstillinger knyttet til seg. Arbeiderpartiet mener at kvinners rett til selvbestemt 
abort er en viktig rettighet som må styrkes. Dagens abortlov slår fast at den gravide 
er suveren i sin avgjørelse fram til uke 12. Hvis ønsket om abort inntreffer etter uke 
12 må den gravide søke til en abortnemnd. For vedtak om innvilgelse fordres 
enstemmighet. 

I 2016 behandlet nemndene 654 søknader om abort etter 12. uke, hvorav 569 av 
disse ble innvilget. Av sakene som gikk videre til den sentrale klagenemnda ble 19 
innvilget og 12 avslått. Abortnemndenes overveldende positive vedtak viser at det er 
etisk og medisinsk forsvarlig å utføre abort til og med uke 18.  
 
I Sverige har kvinner rett til selvbestemt abort fram til uke 18. Når vi over en 
femårsperiode har opplevd at om lag 70 norske kvinner har reist til Sverige og 
England for å gjennomføre aborter som burde vært gjennomført på deres lokale 
sykehus, er det grunn til bekymring. 

Ved en avvikling av abortnemndene ser Arbeiderpartiet fortsatt behov for rådgivning, 
veiledning og bistand til kvinner og familier som velger å utføre abort, og mener at 
tilbud om råd og veiledning alltid bør være tilstede for kvinner som velger å ta abort. 
Det siste kvinner i en sårbar situasjon trenger er mer skam og skyld. Arbeiderpartiet 
vil derfor avskaffe ordningen med nemndene og sikre selvbestemmelse frem til uke 
18. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

• Avskaffe abortnemndene og utvide retten til selvbestemt abort til uke 18 
 

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Avvises. Viser til Landsmøtevedtak i 
samme sak.  
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Forslag 7: Kampen mot voldtekt og seksuelle overgrep 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Begrunnelse: Kjønnsbasert vold, inkludert voldtekt og annen seksuell vold, er et 
alvorlige angrep på enkeltmennesket sine rettigheter og grunnleggende frihet. 

Den norske straffeloven stiller fremdeles krav om at vold, trusler og bevisstløshet må 
dokumenteres før et overgrep kan etterforskes og påtales som voldtekt. Mangel på 
samtykke til seksuell omgang er i seg selv ikke nok. Det er med andre ord ikke nok at 
man ikke ville. Norge har gjentatte ganger fått kritikk av FN for dette. Både FNs 
Kvinnekomité, FNs Menneskerettighetskomité og FNs Komité mot tortur har 
oppfordret norske myndigheter til å sørge for at straffeloven tydelig fastslår at voldtekt 
er seksuell omgang uten oppriktig samtykke. 

Internasjonal rett er helt klar: seksuell omgang uten samtykke er voldtekt. Det er i dag 
åtte europeiske land – Irland, Storbritannia, Belgia, Kypros, Tyskland, Island, 
Luxembourg og Sverige – som har en samtykkebasert voldtektslovgivning. I 
Danmark har opposisjonen fremmet et forslag til en samtykkebasert 
voldtektsbestemmelse, mens den danske regjeringen har lovet et eget lovforslag i 
begynnelsen av 2020. Også i Finland jobbes det med en endring i 
voldtektsbestemmelsen. I løpet av noen få år kommer Norge dermed til å være det 
eneste landet i Norden med en voldtektsbestemmelse i straffeloven som hører det 
forrige århundre til. 

Vi som samfunn må i større grad verne om mennesker som opplever overgrep. Dette 
krever at vi som samfunn prioriterer forebygging i klasserommet, prioritering av 
midler hos politiet, kapasitet på mottak og ikke minst: en omdefinering av begrepet 
voldtekt til å gjelde all seksuell omgang uten samtykke. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● At norsk voldtektslovgivning endres slik at voldtekt defineres som ufrivillig seksuell 
omgang, også kalt samtykkelov. 

 ● At kampen mot voldtekt må gis en tydelig og langsiktig politisk prioritering. 
Regjeringen må sørge for at det settes av tilstrekkelige ressurser slik at politifolk og 
justissektoren har nødvendig kapasitet og kompetanse til å kunne sikre 

en effektiv strafferettslig forfølgelse av voldtekt som holder en høy kvalitet. 

● En generell endring av holdninger hvor alle er tydelig på hva en voldtekt er, og som 
utfordrer etablerte voldtektsmyter. En klargjøring av at sex uten samtykke er voldtekt 
plasserer skyld og skam hos overgriper, og bidrar til å svekke voldtektsmyter. 

● Øke bemanningen på volds – overgrepsmottak samt øke kunnskapen blant de 
ansatte. 

● Ansette flere psykologer og jurister på mottakssentrene. 
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● Øke informasjon om volds- og overgrepsmottaket, slik at de som har vært utsatt for 

voldtekt får den bistanden de har rett på. 

● Ha et tett samarbeid med skole, elev, foresatte og skolehelsetjeneste vedrørende 

seksualitetsundervisning- og kursing. 

● Øke fokuset på og belyse voldtekt og sexpress blant menn. 
 

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti støtter at 
det iverksettes ytterligere tiltak mot vold og overgrep.  
Begrunnelse: Henviser til programdebatten nasjonalt 
 
Forslag 8: Prinsipper for en mer human asylpolitikk 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF og Torsnes AP-lag 

Når internasjonale fluktkatastrofer rammer verden er det viktig at Norge har en 
politikk som sikrer at vi tar ansvar. Solidaritet med de som flykter må alltid stå sentralt 
i vår flyktningepolitikk. Vår flyktningpolitikk må være rettferdig og human, ikke bryte 
med internasjonale forpliktelser og gi dårligere vern av mennesker som er på flukt. 

Ved inngangen til 2019 var 70,8 millioner mennesker i verden på flukt fra forfølgelse, 
vold og væpnet konflikt. For syvende år på rad stiger antall mennesker på flukt, 
samtidig som verdenssamfunnet svarer med strengere regler, stengte grenser og et 
stadig større gap mellom behov for nødhjelp og bevilgninger til nødhjelp. Over 
halvparten av verdens flyktninger er barn. Dette er barn som ikke får tilgang på 
trygghet, nok mat, helsehjelp eller utdanning. Der verdenssamfunnet burde tatt større 
ansvar når krisen øker i omfang, tar samfunnet i stedet mindre. 

I en tid der stadig flere mennesker drives på flukt grunnet væpnet konflikt, vold og 
klimaendringer må sosialdemokratiets svar være mer solidaritet, mer inkludering, mer 
nestekjærlighet og mer varme. Når det internasjonale samfunnet tar mindre ansvar, 
må Norge, som et av verdens rikeste land, ta mer. 

I dag gis det kun fem timers rettshjelp i en asylsak. Det er for lite tid til å sikre 
grunnleggende rettssikkerhet for den enkelte og utføre tilstrekkelig arbeid i saken. 
Norge må gå i front for å sikre at alle får grunnleggende rettssikkerheten og 
beskyttelsen de har rett og krav på. Samtidig er rettshjelpsbehovet i utlendingssaker 
stort. Asylsakene blir mer kompliserte, og krever derfor mer ressurser og grundigere 
gjennomgang for å kunne opprettholde rettshjelpen på dagens nivå. Retten til 
grunnleggende rettssikkerhet mener Arbeiderpartiet må stå sentralt i utlendingssaker, 
og vil derfor gi mer rettshjelp i utlendingssaker. 

Barn på flukt er en spesielt sårbar gruppe, både om de er på flukt sammen med 
familie, men ikke minst om de er på flukt alene. I saker som omhandler barn skal 
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hensynet til barnets beste veie tungt. Enslige mindreårige asylsøkere som kommer til 
Norge er som barn å regne. Likevel kan kommunene selv bestemme hvilken etat 
som skal ha ansvaret for enslige mindreårige, og hvordan de vil organisere og løse 
oppgavene. Arbeiderpartiet mener at disse skal følges opp av barnevernet for å best 
mulig ivareta barnas behov, og at et samarbeid med flyktningtjenesten i kommunen 
fortsatt vil være en viktig del av integreringsarbeidet i kommunen. Samtidig vet vi at 
stadig flere enslige mindreårige flyktninger i norske mottak sliter med søvnproblemer, 
skolevegring og sosial isolasjon. Flere forsvinner fra mottak, og flere sliter med 
selvskading og selvmordsforsøk. Dette er uholdbart. Derfor må vi si nei til mer 
midlertidighet, og ja til trygghet og forutsigbarhet for unge som kommer til Norge. 
 

I 2016 ble rimelighetsvilkåret i internfluktvurderingen i asylsaker fjernet. Det vil si at 
personer som ikke kan returneres til hjemstedet fordi de vil være i fare der, nå kan 
returneres til en annen del av landet uten at man vurderer om dette er rimelig. 
Tidligere ville norske myndigheter vurdert om det i lys av individuelle forhold ved 
søkeren, som for eksempel helsesituasjonen eller om en mindreårig ikke hadde 
omsorgspersoner på internfluktstedet, og de humanitære forholdene i området ville 
være rimelig å henvise noen dit. Om svaret på det var nei, ville personen fått 
beskyttelse i Norge. 
 
At rimelighetsvilkåret er fjernet går utover de mest sårbare asylsøkerne, som 
barnefamilier, enslige mindreårige, kvinner uten nettverk og syke. Dette er barn og 
voksne som ville fått beskyttelse før vilkåret ble fjernet, men som nå skal returneres 
til områder der det er usikkert om de vil klare seg. Når vilkåret ble fjernet understreket 
UNCHR til Justis- og beredskapsdepartementet at det er nødvendig med et 
rimelighetsvilkår for at internfluktvurderingen skal være i tråd med FNs 
flyktningkonvensjon. Alle land i EU, samt Canada, USA, Storbritannia og Australia 
krever at rimelighet vurderes ved internflukt. Norge er det eneste landet som, til tross 
for kritikk fra UNHCR, ikke anvender rimelighetsvilkåret når det skal vurderes om en 
person kan returneres til internflukt. Dette bruddet på flyktningkonvensjonen har ført 
til at barn som flykter alene og som tidligere fikk flyktningstatus i Norge, i dag får 
avslag på asyl fordi de kan henvises til internflukt et annet sted i hjemlandet. Derfor 
bør rimelighetsvilkåret gjeninnføres. 

Arbeiderpartiet mener at det å nekte mennesker muligheten til selv å forsørge seg, 
strider mot den allmenne rettsoppfatning i et land bygget på humanistiske verdier. 
Såkalt «ureturnerbare» er en sammensatt gruppe som har det til felles at de har levd 
i Norge over år, og at hjemreise ikke er et aktuelt alternativ i overskuelig fremtid. 
Gruppa er spesielt utsatt for utnytting i et svart arbeidsmarked. En oppmykning av 
dette regelverket vil ikke føre til økt strøm av flyktninger til Norge. Derfor bør 
«ureturnerbare» asylsøkere gis midlertidig arbeidstillatelse under opphold i Norge. 

For å ivareta rettighetene til statsløse bør Norge innføre en definisjon av statsløshet i 
lovverket,en statsløshetsprosedyre og et eget oppholdsgrunnlag for statsløse. 
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UNHCR konkluderte i 2015 med at norsk praksis overfor statsløse strider med FNs 
konvensjoner om statsløshet på flere områder. Regjeringa har ikke fulgt opp 
rapporten fra UNHCR, til tross for at Norge er tilsluttet FN-konvensjonen. Statsløse er 
rettighetsløse, og med mindre de får asl, har de ikke noe mulighet til å legalisere sin 
status i Norge. Det innebærer at de ikke kan jobbe, betale skatt eller ha rett på 
utdanning eller helsehjelp. 

Fredrikstad Arbeideparti vil: 

● Gjøre familiegjenforening for flyktninger enklere og rimeligere. 

● Styrke ordningen med rettshjelpstiltak i utlendingssaker. 

● At hensynet til barnets beste er det gjeldende prinsippet. 

● At barnevernet skal ha omsorgsansvaret for enslige mindreårige asylsøkere. 

● At enslige mindreårige asylsøkere får permanent oppholdstillatelse. 

● Gjeninnføre rimelighetsvilkåret for internflukt. 

● At ureturnerbare flyktninger skal få midlertidig arbeidstillatelse så lenge de ikke kan 

returneres til sitt hjemland. 

● Innføre definisjon av statsløshet, en statsløshetsprosedyre og eget 
oppholdsgrunnlag for statsløse.  

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti skal jobbe 
for et raust, inkluderende og mangfoldig Fredrikstad.   
Begrunnelse: Det henvises til nasjonale programdebatten   
 
Forslag 9: Boligpolitikk for hele landet 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF. 
Sentrum og Kråkerøy AP-lag. 
Torsnes AP-lag 

Retten til en god og trygg bolig er et basisbehov etter menneskerettighetene. Høye 
boligpriser, manglende boligbygging og nye innstramninger i vilkårene for boliglån 
gjør at veien til egen bolig blir stadig vanskeligere. Derfor ønsker Arbeiderpartiet å ta 
lederskap i boligpolitikken og sørge for en sosial boligpolitikk for hele Norge. 
 
Boligmarkedet i Norge har hatt 27 år med prisvekst. Norske husholdningers gjeld har 
økt med 1500 milliarder kroner siden 2009. Ifølge SSB har den gjennomsnittlige 
boliggjelden til husholdningene økt med 42% bare fra 2012 til 2018. De høye 
boligprisene gjør det vanskelig for mange å komme inn på boligmarkedet, samtidig 
som den høye gjeldsveksten er en utfordring for bærekraften i norsk økonomi. 
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Høye boligpriser og innstramninger i egenkapitalkravet gjør at selv folk med fast jobb, 
inntekt og oppsparte midler henvises til leiemarkedet. Leiemarkedet er i dag dominert 
av private og profittstyrte aktører, majoriteten av utleiere er privatpersoner og mange 
er useriøse. Per i dag er bare 4 prosent av utleieboligene ikke-kommersielle og det 
mangler en profesjonell utleiesektor. Arbeiderpartiet mener at den profesjonelle og 
ikke-kommersielle utleiesektoren må utvides, og at rettighetene til leietakere må 
styrkes. 

I Norge har vi i dag to boligsektorer. Kommunale boliger er forbeholdt de aller mest 
vanskeligstilte, mens mange eier sin egen bolig. I tillegg mener Arbeiderpartiet at det 
må utvikles en tredje boligsektor med flere veier til egen bolig. Leie-til-eie og 
etablererboliger senker terskelen for å komme inn på boligmarkedet, samtidig som 
boligkjøper må ta opp mindre lån. Arbeiderpartiet ønsker at leie-til-eie skal bli en 
viktigere del av boligpolitikken og at alle større kommuner skal ha leie-til-eie som del 
av sin boligsosiale politikk. 

Gjennom særordninger i skattesystemet subsidieres boligeiere direkte med over 55 
milliarder kroner i året, mens den offentlige ressursbruken for vanskeligstilte på 
boligmarkedet er rundt 7 milliarder. For å skape en boligpolitikk for vanlige folk og for 
hele Norge mener Arbeiderpartiet at de boligpolitiske virkemidlene må vris over mot 
de som er utenfor boligmarkedet, vanskeligstilte og bostedsløse. Derfor bør 
rentefradraget for boliglån reduseres og på sikt avvikles. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Sikre barnefamilier kontinuitet i boforhold i kommunale boliger gjennom for 
eksempel lengre eller evigvarende leiekontrakter 

● At alle kommuner tar i bruk leie-til-eie-modellen som del av den sosiale 
boligpolitikken 

 ● Innføre rett til leie-til-eie med finansiering gjennom Husbanken for vanskeligstilte 
på boligmarkedet 

● Inngå forpliktende samarbeid mellom kommuner, stat og boligbyggelag med sikte 
på å ta i bruk leie-til-eie-modellen i flere utbyggingsprosjekter 

● Åpne for at beboere i kommunale boliger skal kunne kjøpe boligen gjennom leie-til-
eie eller lignende 

● Utvide Husleietvistutvalget til alle fylker 

● Bygge flere ikke-kommersielle utleieboliger 

● Bygge flere utleieboliger med kommunal tilvisningsrett etter modell fra Oslo 

● Utvide Husbankens utleieboligtilskudd til å dekke bygging av bolig til flere enn de 

som er vanskeligstilte 



 

41 
 

● At Husbanken skal samarbeide med boligbyggelagene om flere kombinerte 

prosjekter der utleieboliger for vanskeligstilte kombineres med ordinære utleieboliger 

● Sette i gang forsøk og piloter med tredje boligsektor 

● At kommuner skal kunne innføre eiendomsskatt på sekundærbolig 

● Redusere og på sikt avvikle rentefradraget på boliglån 
 

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak:  Ovenstående uttalelse oversendes 
gruppa, Østfold/Viken Arbeiderpartis årsmøter som Fredrikstad Arbeiderpartis 
uttalelse. Fredrikstad Arbeiderparti setter boligpolitikk høyt på den politiske 
dagsorden. 
Begrunnelse: Flere av forslagene er av nasjonalkarakter og det henvises til nasjonal 
programdebatt.  
 
Forslag 10: Tidlig innsats for alle barn 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Arbeiderpartiet vil ha en kunnskapsskole for alle barn og unge i hele landet. 
Barnehagen, skolen og SFO skal gi en god ramme for allsidig utvikling for alle barn. 
Så å si alle barn går i barnehage og på skole, men på fritiden er det store forskjeller 
mellom barn. Arbeiderpartiet ønsker å styrke og fornye skolefritidsordningen (SFO) 
for alle barn i hele landet. 

Ifølge Meld. St. 6 (2019-2020) om tidlig innsats er det store variasjoner i SFO-tilbudet 
på tvers av kommuner og skoler. SFO har i dag heller ikke de samme kravene til 
kompetanse som skolen og barnehagen har. På landsbasis står 18% av elevene på 
1. trinn utenfor SFO-tilbudet, og andelen øker for hvert trinn. 

Arbeiderpartiet ønsker å styrke kvaliteten på SFO-ordningen og sørge for at 
ordningen inkluderer flere barn, slik at flere barn får leke og lære også utenfor 
skoletid. Arbeiderpartiet ønsker å gjennomføre en barnereform der SFO gjøres om til 
en aktivitetsskole (AKS) ved at det utarbeides en ny nasjonal rammeplan som 
erstatter dagens rammeplan for SFO. 

En ny innsats overfor SFO/AKS bør også kombineres med andre sektorpolitiske mål. 
Derfor ønsker Arbeiderpartiet at aktivitetsskolen skal ha et gratis måltid og at 
aktivitetsskolen skal samarbeide med idretten, frivilligheten og kulturskolen for å gi 
barna en mangfoldig og opplevelsesrik hverdag. 

Den nasjonale evalueringen av SFO viser at 30-40 % av foreldrene som tar barna ut 
av SFO, oppgir som grunn at tilbudet er for dyrt. Arbeiderpartiet mener at SFO/AKS 
skal være en del av det helhetlige tilbudet for barn. På sikt må derfor aktivitetsskolen 
bli gratis for alle på 1. til 4. trinn i alle kommuner. 
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Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

 ● Utvikle en nasjonal rammeplan for aktivitetsskole som erstatter dagens rammeplan 
for SFO 

● Styrke kompetansen til de ansatte i SFO-ordningen 

● Sørge for et gratis måltid i aktivitetsskolen i tråd med nasjonale kostholdsråd 

● Gradvis innføre gratis deltidsplass i aktivitetsskole/SFO på 1.-4. trinn i alle 
kommuner 

● At SFO/AKS skal samarbeide med idretten, frivilligheten og kulturskolen 

● At SFO/AKS skal brukes som virkemiddel i integreringspolitikken og støtte 
oppunder barnas språkutvikling  

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Støttes 
 

Forslag 11: Arbeid til alle! 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Arbeid til alle har alltid vært jobb nummer en for arbeiderbevegelsen. Gjennom et 
trygt og rettferdig arbeidsliv kan mennesker forme sine egne liv. Vi ønsker å forme et 
samfunn der alle mennesker er like mye verdt og alle får muligheten til å bidra. Den 
norske modellen er avhengig av gjensidig høy tillit mellom mennesker og et godt 
samarbeid mellom partene i arbeidslivet. At mennesker har en jobb å gå til er viktig 
for velferdsstaten, for å forhindre økte forskjeller og for å fortsette å være et land med 
høy grad av tillit i befolkningen. 

Et trygt og godt arbeidsliv for alle. 

FrP og Høyre-regjeringen fører en politikk som svekker arbeidstakernes rettigheter. 
Konsekvensene av å svekke arbeidsmiljøloven og å svekke det organiserte 
arbeidslivet er et mindre trygt og seriøst arbeidsliv. Det organiserte arbeidslivet er en 
av de viktigste suksessfaktorene bak den norske modellen. For AUF og 
Arbeiderpartiet vil kampen om et seriøst arbeidsliv alltid løftes høyt. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Definere i arbeidsmiljøloven hva et arbeidstaker - arbeidsgiver forhold er 

● Innføre kollektiv søksmålsrett for å stanse ulovlig bruk av vikarer og midlertidige 

ansettelser 

● Begrense statens adgang til midlertidige ansettelser gjennom en skjerping av 

Tjenestemannsloven 
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● Alle ansatte i bemanningsbyrå og vikarbyråer skal vikariere for en konkret ansatt 
ved innleie, og skal ikke ha lavere lønn enn den ansatte hen vikarierer for. 

● Forbud mot innleie skal være hovedregelen, og innleie skal kun være tillatt der 

partene avtaler det 

● Sikre at ansatte får lønn mellom oppdrag ved å forby nulltimerskontrakter og faste 

ansettelser uten garantilønn 

● Tredoble fagforeningsfradraget 

● Ansvaret for å oppfylle dokumentasjonskravene for opprettelse av tariffavtale skal 

tilfalle arbeidsgiversiden 

● Norge må reservere seg mot de nye kabotasjereglene som ligger i EUs 

mobilitetspakke del 3 

● Hvis EUs nye arbeidsmarkedsbyrå (ELA) utfordrer Norges mulighet til å styre over 

egen arbeidslivspolitikk skal Norge reserevere seg mot deltakelse i samarbeidet 

 
Alle unge fortjener jobb eller utdanning 

Ung-data undersøkelsen viser at unge er mer bekymret for om de har en jobb å gå til 
i framtida. Jobber som forsvinner og usikkerhet rundt automatisering og robotisering 
bidrar til å forsterke denne frykten. Det er et politisk ansvar å sikre at unge har tro på 
at de i framtida vil ha en jobb å gå til, og at denne jobben er trygg. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Innføre ungdomsgaranti opp til 35 år som sikrer at alle i aldersgruppen har rett på 
jobb eller utdanning innen tre måneder. 

● Lovfeste retten til læreplass 

● Innføre et lærlingebevis som gir like rettigheter som gir like muligheter som 

studentbevis. 

● Rettigheter i arbeidslivet og den norske modellen innføres som pensum i skolen 

● Innføre et eget NAV Ung 
 

Et trygt sikkerhetsnett for de som faller utenfor 
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NAV er vårt viktigste verktøy for å hjelpe mennesker ut i jobb. Uavhengig av om du er 
langtidsledig, søker sosialhjelp eller er varig uføretrygdet skal NAV oppleves som et 
trygt sted å komme. AUF tror på tillit framfor ensidig fokus på måling og ønsker derfor 
å gjennomføre en tillitsreform i NAV-systemet, der man avskaffer mange av de 
kvantitative målene og erstatte det med en helhetlig tankegang rundt brukerne. AUF 
mener tett og individuell oppfølging gir større motivasjon for å komme ut i arbeid enn 
kutt i stønader uten faglige begrunnelser. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Gjennomføre en tillitsreform i NAV-systemet 

● Fjerne “målekortet” som styringsverktøy i NAV-systemet og redusere de 
kvantitative målemekanismene. 

● NAV skal ikke benytte bemanningsbyråer og vikarbyråer til arbeidsrettede tiltak 
 
Et arbeidsliv hvor alle får muligheten til å omstille seg 

Arbeidslivet i Norge er et av de mest omstillingsdyktige i verden. I tiden fremover vil 
man stå overfor store utfordringer både ved grønn omstilling, teknologisk utvikling og 
robotisering. Men disse utfordringene gir også store muligheter for arbeidslivet og 
den norske økonomien. Uten en aktiv politikk vil arbeidsplasser, næringer og industri 
skape økt ledighet, økte forskjeller og skape skjev maktbalanse mellom arbeidstaker 
og arbeidsgiver. Men med en aktiv politikk kan omstilling føre til flere jobber, mindre 
belastning på jobb og nye grønne arbeidsplasser. Men skal vi få til denne 
omstillingen trenger vi et samfunn som i større grad enn i dag er rigget for at 
arbeidstakere skal kunne omstille seg. 

Derfor vil vi: 

● Styrke Kompetanse Norge og utvide rammen for kompetansepluss 

● Innføre kompetansepermisjon i arbeidslivet der staten dekker permisjon i bytte mot 
atmarbeidstakere gjennomfører etter og videreutdanning 

● Åpne for å ta utdanning samtidig som mottar offentlige kontantytelser av alle typer 

● Opprette et teknisk beregningsutvalg for høyere utdanning som får i oppdrag å 

regulere antall arbeidsplasser etter arbeidslivets behov 

 ● Gjøre det mulig å omstille fagbrev på fagskolen  

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak:  Fredrikstad Arbeiderparti skal jobbe 
for et anstendig arbeidsliv, vi tar sterk avstand fra sosialdumping, svart arbeid og 
arbeidslivskriminalitet.  

Begrunnelse: Det henvises til nasjonal programdebatt.  
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Forslag 12: Fraværsgrensa 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Fra skoleåret 2016/2017 har regjeringen hatt et treårig prøveprosjekt med en 
nasjonal fraværsgrense. Forsøket har vist at elever som tidligere hadde høyt fravær, 
nå har økt fravær. Med regjeringa sin fraværsgrense er det dermed flere elever som 
står i fare for å droppe ut av videregående opplæring. Fastleger har opplevd et rush 
av elever, som risikerer å stryke i et fag om de ikke får en legeattest. Dette virker mot 
sin hensikt. AUF mener vi må ha tillit til at læreren kan finne hensiktsmessige 
løsninger selv. Vi mener regjeringas fraværsgrense starter i feil ende og vi vil heller 
sette i gang tidlige tiltak som forhindrer fravær. AUF mener at det eksisterende 
lovverket for fravær må bli erstattet med et skolereglement hvor antall godkjente 
læringssituasjon og helhetsvurdering fra lærer skal ligge til grunn, og at dagens rigide 
fraværsgrense fjernes. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Fjerne den nasjonale fraværsgrensa 

● Innføre et skolereglement hvor tilstrekkelig antall godkjente vurderingssituasjoner 
og en helhetsvurdering fra lærer skal ligge til grunn 

● Gjennomføre forskningsprosjekter om fravær i skolen for å innhente mer kunnskap 

om hva som faktisk fungerer mot fravær 

● Ha en nasjonal gjennomgang av lærerløse timer, slik at retningslinjene blir like over 

hele landet 

● At elever skal kunne stryke timesfravær, og ikke bare dager 

● Innføre politisk fravær i ungdomsskolen 

● «Få et bedre skolesystem når det kommer til både fravær og undervisning» 

● «Få slutt på fraværsgrensa siden den er så helseskadelig og er ikke sunn for 
dagens ungdom» 

● «Forminske betalingen når det kommer til lege og fraværssammenheng pga gyldig 

fravær» 

● «Bedre muligheter for de som ikke har råd til å dekke idrett for barna deres» 

● «Bedre psykisk helse på skolen». 

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti støtter at 
det innhentes mer kunnskap, samt koordinerer dagens kunnskap om fravær i skolen.  

Begrunnelse: Henviser til nasjonal politikk og bør fremmes i programdebatten. 
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Forslag 13: En skattepolitikk for vanlige folk og mindre forskjeller 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

For arbeiderbevegelsen har alltid hensynet til vanlige mennesker trumfet interessene 
til de som har aller mest. Gjennom en sosialdemokratiet har man bygd opp et 
velferdssamfunn med ambisjon å gi ulike mennesker like muligheter til å lykkes. Vi 
har gjort mye, men ulikhetene som følger av sosiale og økonomiske forskjeller gir 
fortsatt store forsprang til de med mest. For å ta Norge i en ny retning vil 
Arbeiderpartiet legge om fra en blå skattepolitikk for de aller rikeste, til en rød 
skattepolitikk som minsker forskjellene og skaper muligheter for mennesker. 
 
Tall fra SSB viser at formuesulikheten har økt de siste årene. Skal vi i fremtiden ha 
mulighet til å ta store velferdsløft som vil gi flere mennesker bedre muligheter er vi 
avhengig av å sikre skatteinntekter. I en tid hvor veksten i formuer er større enn 
lønnsveksten og at kapitalen i samfunnet samler seg på få hender må Arbeiderpartiet 
presentere en politikk som omfordeler. 
 
En omlegging fra blå til rød skatt betyr at skattebyrden må økes for de med de 
største inntektene og formuene, mens skattebyrden reduseres for små og middels 
store inntekter. Derfor vil Arbeiderpartiet innføre en generasjonsskatt på arv og øke 
satsen på formuesskatten. På den andre siden ønsker vi at små og vanlige inntekter 
skal skattlegges lavere, slik at folk med lave inntekter får økt sin kjøpekraft. Da 
skaper vi en omfordelingspolitikk som skaper mindre forskjeller og større muligheter. 
 
Flate avgifter er en usosial og urettferdig form for skattlegging som rammer de som 
har minst mest. Det er urettferdig at arveavgiften fjernes, formuesskatten reduseres, 
mens vanlige folk må betale mer i usosiale avgifter. Arbeiderpartiet vil at 
skattesystemet skal innrettes slik at de som eier mest skal bidra mest. Arbeiderpartiet 
ser med bekymring på regjeringens økte avgifter. Flate avgifter som ikke har en 
helse- eller miljøpolitisk begrunnelse må erstattes med progressiv skattlegging. 
 
Arbeiderpartiet ser med økende bekymring på at forskjeller forsterkes gjennom 
generasjoner, at formue i større grad blir samlet på få hender og at man går bort fra 
prinsippet om å skatte etter evne. 67 av Norges 100 rikeste etter ligningsformue har 
primært arvet formuene sine. I dag eier den rikeste prosenten i samfunnet en 
fjerdedel av all formue, mens de øvrige 99% av oss deler på de resterende tre 
fjerdedelene. Over tid er veksten i verdien av kapital høyere enn veksten i verdien på 
arbeid, og derfor er det behov for å bruke skattepolitikken til å redusere forskjellene. 
Derfor vil Arbeiderpartiet innføre en generasjonsskatt på arv. 
 
Nye digitale inntektsmodeller og multinasjonale selskaper utfordrer skattegrunnlaget. 
I dag misbruker både multinasjonale selskaper og enkeltpersoner det internasjonale 
skattesystemet for å unngå å betale skatt. For Arbeiderpartiet er det en selvfølge at 
alle skal betale skatt. Derfor vil Arbeiderpartiet gå inn for enhetlig skattlegging av 



 

47 
 

multinasjonale selskaper. Digitale selskaper som Facebook og Google fører 
inntektene sine ut av landet til hovedkontor i land med kunstig lave skattesatser. Det 
undergraver skattegrunnlaget i Norge og andre land. Derfor vil Arbeiderpartiet at 
selskaper med en digital inntektsmodell skal skattlegges i landet der tjenesten 
leveres. 

Mange norske kommuner har et dårlig økonomisk handlingsrom til å kunne ta grep 
mot de mange utfordringene samfunnet står overfor både innen økende forskjeller, 
klimautfordringer og sentralisering. Arbeiderpartiet mener at kommuner som skal 
kunne ta initiativ og løse de problemene mennesker i norske kommuner har i sin 
hverdag må ha en god økonomi. Ett av verktøyene kommuner har til å øke sin egen 
inntekt er ved å justere eiendomsskatten. Da mener Arbeiderpartiet at 
handlingsevnen til kommunene må bli økt for å sikre velferdstjenester til alle, og at 
taket på eiendomsskatt må bli økt til 9 promille, og at man skal innføre en nasjonal 
eiendomsskatt, hvor inntektene tilfaller kommunen, og man har en minstesats og 
toppsats, hvor kommunen kan justere mellom disse. 

Det har alltid vært et sosialdemokratisk prinsipp at de som tjener penger på 
naturressurser som tilhører fellesskapet skal måtte bidra til det fellesskapet som de 
får låne naturressursene av. Når man likevel ser at særordninger innenfor noen 
bransjer som vindkraft og fiskeoppdrett gjør at noen sitter med stor profitt uten å bidra 
tilbake til fellesskapet, så må man skape politikk som gjør til at også de bidrar. Derfor 
mener Arbeiderpartiet at man må innføre en grunnrenteskatt på fiskeoppdrett og 
naturressursskatt på vindkraft. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Øke satsen på formuesskatten 

● Innføre generasjonsskatt på arv, og legge til grunn et høyt bunnfradrag 

● Redusere skattebyrden for lave og middels store inntekter 

● Redusere flate avgifter som ikke har en helse- eller miljøpolitisk begrunnelse 

● At selskaper med en digital inntektsmodell må skattlegges i landet der tjenesten 

leveres, og skattenivået på digitale tjenester må økes 

● Innføre enhetlig skattlegging av multinasjonale selskaper 

● Innføre grunnrenteskatt for fiskeoppdrett 

● Innføre naturressursskatt på vindkraft 

● Innføre eiendomsskatt på verk og bruk 

● Øke makssatsen på eiendomsskatt til 9 promille 
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Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Avvises 
Begrunnelse: Henviser til nasjonal programdebatt i Arbeiderpartiet.  
 
Forslag 14: Syns og hørselstester på grunnskolen 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Norge skryter av et fantastisk velferdssystem, men på flere områder svikter vi. 
Grunnskolen skal være den tiden der du får basisk kunnskapen i lesing og skriving. 
Hva skjer med disse ferdighetene når de som trenger hjelp ikke får det og går ut med 
manglende skrive og leseferdigheter? 1/3 av elever i grunnskolen har syns og 
hørselsvansker. Det er antatt at det er 70 000 elever med syns og hørsels vansker 
som ikke vet at de har det. Istedenfor å henvise de til en lege eller er spesialist blir de 
tatt ut av klasserommene og er på lese- og skrivekurs. De første tegnene på syns og 
hørselsvansker er mangel på lese- og skriveferdigheter. Det er viktig at disse 
problemstillingene blir oppdaget tidlig. Det kan vi gjøre med jevnligere syns og 
hørselstester i grunnskolen. 

Problemet bærer en sosial side ved seg også. Synstester koster rundt 500 kroner og 
hørselstester rundt 300 kroner. Samtidig kutter regjeringa i brillestøtte til barn med 
nedsatt synsevne. Frp og Høyre regjeringa driver en usolidarisk politikk der man tar 
fra de svaksynte og gir til de trangsynte. 

For å kunne skape en god hverdag for alle må vi sørge for at de som trenger hjelp får 
det. Derfor bør vi gjøre syns og hørselstester til en del av egenandelsordningen på 
linje med tannpleie 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Ha gratis syns og hørselstester annethvert år for alle barn 0-12 år. 

● At elever som jevnlig presterer med lav måloppnåelse i flere fag bør henvises til 
øye og/eller hørselslege 

● At syns og hørselstester skal bli en del av egenandelsordningen på linje med 

tannpleie 

● Utvide tilgjengelighet på tilgang til spesialister til alle vansker i skole, for å kunne 

hjelpe de som sliter. 

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Avvises 
Begrunnelse: Fredrikstad Arbeiderparti er for et sterkt fellesskap som gi mennesker 
muligheter og henviser til den nasjonale programdebatten i Arbeiderpartiet.  
 
Forslag 15: Fra nyliberalismen og forbi! 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 
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Den sosialdemokratiske høyborgen og medlemskapet utenfor EU har lenge holdt 
ulikhetene små og konkurransedyktigheten med resten av verden høy i Norge. Like 
sikkert som at klimaendringene skjer, har også nyliberalismens inntog kommet til 
Norge. Vi ser det som sosial dumping etter EU-utvidelsen, tvangsprivatisering og 
sentralisering av makt. New Public Management er kanskje det tydeligste beviset på 
at liberalismens gjenferd sakte men sikkert ødelegger vår felles velferd, men også 
universiteter ved strenge målstyringer og nedskjæringer. Nyliberalismens beist 
kommer kanskje aller tydeligst fremst ved å gjøre tjenester som ikke i utgangspunktet 
fungerer eller er bedrifter, til en omgjøring av en kapitalistisk og kommersiell praksis. 
Denne politiske ideen ødelegger velferdsstaten sakte men sikkert, men det har også 
en negativ innflytelse på befolkningen. Slik som Linn Stalsberg skriver: 

«Det haster at vi snakker om nyliberalisme, denne ideologien som driver rovdrift på 
både mennesker og natur.» (Linn Stalsberg i Morgenbladet, 2019) 

Det Nyliberale hegemoniet er også med på å ødelegge den norske modellen. Enten 
om det er å utkonkurrere det offentlige med privat velferd og nedskjæringer, eller om 
det er å erodere fagforeningene og kollektive kamper med EU prinsippene og 
åpenhet for Human Resource-ledelse. Et ledd i norsk arbeiderbevegelse har vært 
den norske modellen, det har vært grunnstein for Arbeiderpartiets prosjektet som har 
gitt små muligheter og høy effektivitet i norsk arbeidsliv. 

I AUFs visjon står det «At enkeltmennesker sammen skal skape et fritt og rettferdig 
samfunn, hvor økologi settes foran økonomi, og menneskelige verdier foran materiell 
velstand» (AUF.no,19). Vårt politiske mål er et rettferdig samfunn styrt av demokratiet 
og behovene til mennesket, ikke systemet eller kapitalen. Det er derfor på tide å 
fornye den sosialdemokratiske ideologien i vår tid, og kjempe mot de kreftene som vil 
ødelegge den. Desentralisert makt, sterke arbeidsrettigheter og høyt klimakutt. Nå er 
tiden inne for å si farvel til nyliberalismen som ødelegger vårt felles samfunn, og ja til 
det sosialdemokratiske alternativ! 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Styrke treapartssamarbeidet for å bevare den norske modellen og for å veie opp 
mot negativ HR-ledelse. 

● At Norge forblir utenfor EU slik unionen ser ut i dag. 

● At Kommunene der Arbeiderpartiet styrer skal begrense nedskjæringer og 

målstyringer som i sitt prinsipp kun er for effektivisering eller profittens skyld. 

● At det kjempes for nulltoleranse for New Public Management i offentlig regi. 

● At New Public Management erstattes med Humboldt modellen på norske 

Universiteter 
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Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak : Fredrikstad Arbeiderpartiet skal 
jobbe for å styrke trepartssamarbeidet i Fredrikstadsamfunnet og andre metoder for 
bred medvirkning og involvering av ansatte i Fredrikstad kommune. 
Begrunnelse: Øvrige punkter henvises til nasjonal programdebatt i Arbeiderpartiet.  
 
Forslag 16: Billigere bomstasjoner 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

Nå som bompenger har blitt innført i Fredrikstad merker jeg at de sosiale forskjellene 
kan øke enda mer. De som har penger betaler bomstasjoner som om det er 
ingenting, men vi straffer dem som ikke har en god økonomi. Å løse klimakrisen er 
det viktigste vi jobber med i dag, men vi bør ikke glemme de sosiale forskjellene som 
stadig øker. Auto Pass har et tilbud som gir 20% billigere passering hver gang man 
kjører forbi en bomstasjon. Tilbudet krever et depositum, summen for tilbudet blir 
avhengig av firmaet man avtaler med. 

Vi trenger en reform. De som tjener under 350.000kr i året etter skatt bør få et tilbud 
på 50% hver gang de kjører forbi en bomstasjon. Individene som pleier å ha disse 
inntektene er enkelte personer under 45-års alderen som ikke har en samboer. 
Samtidig har vi de som er alene over 65-års alderen som tjener enda mindre enn 
forrige gruppa. Statistikken kommer fra SSB. 

De rike får ingen effekt av å passere bomstasjoner, men de som sliter med 
økonomien sin får det enda vanskeligere. Vi må redusere de sosiale forskjellene nå, 
før det er for sent. Et godt tilbud i trafikken kan føre til at flere får bedre økonomi. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● At de som tjener under 350.000kr i året etter skatt skal få et tilbud på 50% hver 
gang de passerer en bomstasjon 

 ● Realisere tilbudet nasjonalt 

● Arbeide for et gradvis avskaffelse av private bompengeselskaper. 

 
Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti er for en 
mer sosialorientert løsning for veiskatt.  
Begrunnelse: Det henvises til nasjonal programdebatt.  

Forslag 17: Konsentrasjonsleirene i Kina skal nedlegges nå! 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

I 2017 så starta det kommunistiske partiet i Kina å opprette gjenopplæringsleirerer i 
Xinjiang. I dag vet vi godt at disse såkalte ‘gjenopplæringsleire ’er mer som 
konsentrasjonsleire som bryter menneskerettighetene. Ifølge FNs 
menneskerettighetsråd så er det over 1 million mennesker som har blitt tatt som 
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fanger under den perioden. De fleste offrene er uigurer, kasakhere, kirgisistanere og 
andre minoritetsgrupper. 

Xinjiang er et selvstyrt område (autonom region) som har blitt dominert av muslimske 
minoritetsgrupper i over flere år. Kina har diskriminert disse menneskene veldig 
lenge, men bestemte seg for å åpne gjenopplæringsleire etter å ha opplevd flere 
terrorist angrep. Siste angrepet var i 2014. 

Tydelighvis så blir fanger presset til å spise svinekjøtt og drikke alkohol. Samtidig så 
får de heller ikke lov til å be eller faste. Aggressiv tortur er også noen man har fått 
høre om. Målet har vært å unngå ekstremisme, terrorisme og samtidig promotere 
sinifisering. Innflytelsen av sinifisering har fungert på noen. Det har vært snakk om at 
kvinner blir forpliktet til å kle seg med tradisjonelle kinesiske klær. 

Terrorisme er veldig farlig, men det er ikke sånn man kan hindre fremtidige angrep. 
Løsningen har aldri vært å straffe uskyldige. Fangene blir behandlet feil, derfor er 
hendelsene i Kina uakseptable. For Norge er det vanskelig å gjøre noe helt alene, 
men sammen med våre allierte kan vi få til noe! 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● At fangene i de kinesiske konsentrasjonsleirene frigjøres umiddelbart 

● At konsentrasjonsleirene i Kina skal nedlegges 

● At Kina forplikter seg til å slutte med sinifisering 

● Oppfordre andre land til å gjøre det samme 

 
Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti tar sterk 
avstand fra all straff av uskyldige mennesker, her og i verden.  
Begrunnelse: Det henvises til nasjonal programdebatt 
 
Forslag 18: Nasjonal jernbanereform 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF og Torsnes AP-lag 

I 2015 gjennomførte Frp og Høyre regjeringa en jernbanereform som førte til en 
oppsplitting av den norske jernbanen. Dette har svekket NSB (nå VY) sin posisjon i 
markedet. Selv med anbudsrunder der NSB viser vei på kvalitet og organisasjon, 
vinner stadig selskaper som GoAhead og svenske SJ med bakgrunn i at selskapene 
eier sine egne tog. Med EUs jernbanepakke IV i horisonten, vil NSBs situasjon bli 
vanskeligere siden EU stiller krav til åpne anbudsrunder. Vår løsning er et nasjonalt 
jernbaneselskap som eier sine egne tog og baner under navnet NSB. Vi sier samtidig 
nei til EUs jernbanepakke IV som vil føre til mer privatisering av norsk jernbane. 

Samtidig må vi tenke på tog som et middel for å løse klimakrisa. Tog er mindre 
attraktivt enn fly da den effektive reisetiden er lengre og tog er dyrere. Norge er et 
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langt land med mye innenlandsflyvninger. Dette har store konsekvenser for klima og 
natur. Vi bør ha som mål å gjøre tog til vårt Apollo prosjekt og bygge flere 
høyhastighetstog og opprette flere linjer som kobler de større byene sammen. 

I tillegg er det på høytid å ta hele landet i bruk når det gjelder jernbane. Bodø er 
togets endestasjon og da etterlater man en stor region uten tog. Det er viktig å 
realisere Nord-Norgebanen for å få ned antall innenlandsflyvninger og redusere 
godstransporten i Nord. 

Vi har lite tilkobling til våre naboland når det gjelder tog. I helgen kan man ta tog fra 
Oslo S til Göteborg, men der stopper det. Derfor bør vi utvide intercitytriangelet ut og 
kobles til spor til Stockholm og København. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

● Nasjonalisere jernbanen med et selskap som eier både tog og bane under navnet 
NSB 

- Reversere regjeringens jernbanereform fra 201 
- ● Si nei til EUs jernbanepakke IV 
● Realisere Nord-Norgebanen 

● Sette i gang prosjekter for høyhastighetsbane mellom de store norske byene 

● Utvide intercitytriangelet ut og koble oss til spor til Stockholm og København 

● Gjøre jernbane til en prioritet for samferdselsdepartementet 

● Støtte forskning på Hyperloops og Bullettrains. 
 

Partistyret anbefaler følgende vedtak:  

- Fredrikstad Arbeiderparti krever at Inter-City på Østfoldbanensvestre linje 
prioriteres. 

- Fredrikstad Arbeiderparti ønsker ikke privatisering av jernbanen 

- Fredrikstad Arbeiderparti skal jobbe for å tilrettelegge for knutepunkt og dobbeltspor 
for å møte fremtiden for et miljøvennlig og bærekraftig Fredrikstad.  

Forslag 19: Olje og gass 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF 

AUF mener at Norge må slutte å utelukkende måle sine klimagassutslipp etter hvor 
mye vi slipper ut i Norge. Som et land som eksporterer store mengder olje og gass, 
og som importerer og forbruker stadig flere produkter, må vi slutte å kun regne våre 
interne klimagassutslipp. Derfor vil AUF at Norge skal begynne å måle 
klimagassutslipp i et livssyklusperspektiv, hvor man ser på de helhetlige 
klimagassutslippene som Norge bidrar til, gjennom blant annet import, eksport og 
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internt forbruk. Leterefusjonsordningen har historisk bidratt til fremvekst av mindre 
oljeselskaper, som ofte bygger ut mindre felt. Ulempen er at disse selskapene ofte 
har høyere kostnader, og produksjonen deres bidrar til et større klimafotavtrykk. AUF 
mener risikoen for tap nå har blitt så stor at dette ikke kan fortsette, fordi oljeprisen er 
spådd å være mer usikker i tiden framover fordi verden rundt oss tar i bruk fornybare 
energikilder i et stort tempo. 

AUF ønsker å ta fordelene som petroleumsindustrien har hatt i en årrekke og gi til 
nye vekstnæringer. Det er nødvendig å få opp bærekraftige næringer som alternativ 
til petroleum som kan gi mange nye jobber. Derfor ønsker AUF at samfunnet skal ta 
risikoen ved utbygging og omstilling i næringslivet over en periode til de har fått 
bygget seg opp til å klare seg selv. For å sikre en trygg og forutsigbar utfasing til det 
beste for de ansatte og næringen, mener AUF at tiden er moden for å avslutte 
tildelingen av nye konsesjoner. Ved å fortsette tildelingen av nye konsesjoner, legger 
man opp til petroleumsvirksomhet i mange tiår, noe som ikke vil være i tråd med 
ambisjonen om at Norge skal bli et fornybarsamfunn, og som utsetter den 
nødvendige omstillingen. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

· Lage like gode skatteregler for fornybarnæringer som petroleumsindustrien historisk 
har hatt 

· Bruke andelen fra CO2 avgiften på sokkelen og sette disse midlene inn i 
Klimateknologifondet 

· Øke Klimateknologifondet til 150 milliarder 

· Avslutte alle særfordeler for petroleumsindustrien der fellesskapet tar kostnaden for 
å leteetter- og åpne nye oljefelt 

· Avskaffe leterefusjonsordningen og redusere friinntekten og bruke midlene på 
fornybare næringer 

· Fjerne regnskapsfordelene i petroleumsindustrien 

· Ha en styrt avvikling av petroleumsindustrien med full avvikling i 2035 

· At det ikke skal gjøres nye lete- og prøveboringer 

· Avskaffe TFO-ordningen (tildeling av forhåndsdefinerte områder) 

· Ha en egen oljekommisjon i Norge inspirert av Tyskland der målet er å ha en 
konkret plan for avviklingen av norsk oljeindustri  
 

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Avvises 

Begrunnelse: Henviser til nasjonal programdebatt i Arbeiderpartiet 
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Forslag 20: Gratis buss 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF og Torsnes AP-lag 

Siden november har Fredrikstad kommune hatt som prøveprosjekt å ha gratis buss i 
hele kommunen. Prosjektet har vært en megasuksess med flere mennesker som lar 
bilen stå og heller bruker bussen. Når flere benytter seg av kollektivtransportmidler så 
er det med på å begrense lokale utslipp samtidig som det gjør hverdagen enklere for 
de som er helt avhengig av bil. Gratis buss er et sosialt tiltak og gjør reise tilgjengelig 
for alle. Derfor mener vi at det er viktig at Fredrikstad kommune viderefører 
ordningen med 100% gratis buss. 

Samtidig er det flere unge fra Hvaler som går på skole eller jobber i Fredrikstad som 
er helt avhengig av buss. Derfor bør vi utvide tilbudet slik at både linjer mellom 
Fredrikstad og Sarpsborg og linjer mellom Fredrikstad og Hvaler er gratis. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

· At Fredrikstad kommune skal videreføre ordningen med 100% gratis buss 

 · Utvide ordning til å også gjelde linjer mellom Fredrikstad og Hvaler 

 Styrke kollektivtilbudet til, fra og på Hvaler slik at det blir lettere å velge kollektivt. 
 
Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti skal jobbe 
for økt frekvens for innbyggere i Fredrikstad og Hvaler, samt reduserte priser.  
Begrunnelse: Henviser til samarbeid med Sarpsborg, Viken og nasjonale 
myndigheter igjennom by-pakke samarbeidet. Det henvises til Viken Fylkeskommune  
som har buss som sitt ansvarsområde.  
 
Forslag 21: Forbud mot privathandel av fyrverkeri. 
Forslagsstiller: Fredrikstad og Hvaler AUF. 

Hvert år bruker familier og privatpersoner store mengder penger på fyrverkeri til 
nyttårsaften. Dette kun for noen høye smell som knapt varer noen minutter. 
Resultatet av dette er dessverre alltid mye verre. I dagene etter nyttårsaften er det 
store mengder søppel i gatene, det er søppel som ofte blir liggende i naturen En del 
av røyken i fyrverkeriet er også giftig og forsvinner ikke helt, noe som fører til 
ytterligere miljøskader. 

I tillegg forårsaker fyrverkeri flere personskader hvert år og det kan være en ekstrem 
belastning for dyr og husdyr generelt. 

Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

- At kommunen kan gjøre noe felles hvor de som vil kan delta/se på, inspirert av for 
eksempel droneshowet i Kina. 

- Forby privathandel og bruk av fyrverkeri 
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Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Avvises 
Begrunnelse: Henviser til at det er bestilt en sak om dette i Fredrikstad kommune.  
 

Forslag 22: Fordømme Tyrkias invasjon – fritt Kurdistan 
Forslagsstiller: Lokallagsstyret i Fredrikstad AUF 

I kjølvannet av Tyrkias invasjon av de kurdiske områdene i Nord-Syria, også kalt 
Rojava, har kurdernes situasjon blitt reaktualisert. 

I dag utgjør kurderne i Irak, Iran, Syria og Tyrkia omtrent 30-40 millioner mennesker, 
og er den største folkegruppen uten egen nasjonalstat. Kurdere i Irak, Iran, Syria og 
Tyrkia har blitt undertrykket politisk, økonomisk og kulturelt gjennom historien. 
Tyrkias invasjon av Nord- Syria føyer seg inn i rekken av systematisk 
menneskerettighetsbrudd overfor den kurdiske minoriteten i området. 

Tyrkia er en viktig partner for Europa, et NATO-medlem og det største demokratiet i 
regionen, men likevel ser Arbeiderpartiet de økende autoritære trekkene i Tyrkia med 
stor bekymring. Arbeiderpartiet krever at grunnleggende menneskerettigheter som 
pressefrihet overholdes, at demokratiske prinsipper respekteres, og at tyrkiske 
myndigheter etterlever grunnleggende rettsstatsprinsipper. 

Arbeiderpartiet vil ta en lederrolle og legge til rette for samtaler om kurdernes 
rettigheter med disse landene, samt støtte de demokratiske kreftene i Kurdistan i 
arbeidet med etableringen av en selvstendig stat. Kurdistan har over de siste årene 
tatt markante skritt i demokratisk retning, og er en av de demokratiske og stabile 
kreftene i regionen. Det er viktig at norske myndigheter opprettholder en tett politisk 
dialog med myndighetene i Kurdistan-regionen. Samarbeidet skjer i dag på både 
humanitært og sikkerhetspolitisk grunnlag, og bidrar til utvikling på flere nivåer i 
samfunnet. 

Arbeiderpartiet vil: 

- At Norge fordømmer invasjonen av Nord-Syria 

- At Norge i FN, NATO og andre internasjonale organisasjoner skal bruke sin stemme 
for å protestere mot Tyrkias militære operasjoner og brudd på folkeretten 

- Stoppe alle former for eksport av A- og B-materiell til Tyrkia. Dette gjelder også 
stans i allerede eksisterende avtaler inngått med Tyrkia 

- At Norge skal ta rapportene om mangelfull og urettferdig domstolsbehandling av 
journalister, politiske aktivister og menneskerettighetsforkjempere i det tyrkiske 
rettssystemet på alvor, og kritisere denne praksisen internasjonalt 

- At Norge skal støtte det kurdiske folket gjennom å ta en lederrolle og legge til rette 
for samtaler om kurdernes rettigheter med de berørte landene 
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- At Norge skal fordømme at den kurdiske befolkningen blir straffet for å utøve språk 
og kultur 

- At Norge skal jobbe for at Kurdistan får observatørstatus i FN 

- At Norge skal støtte de demokratiske kreftene i Kurdistan i arbeidet med 
etableringen av en selvstendig stat. 

Partistyret anbefaler å fatte følgende vedtak: Avvises 
Begrunnelse: Henviser til nasjonal programdebatt i Arbeiderpartiet 
 
Forslag 23: Skifte av kunstgress på Stadion i sommer 
Forslagsstiller: Tor-Arne Solbakken 

Fredrikstad Arbeiderparti må ta et raskt initiativ slik at det fattes nødvendige politiske 
vedtak om skifte av kunstgress på Stadion i sommer. Kunstgresset er utslitt, og det er 
et akutt behov for utskifting. Vedtak må skje så raskt at administrasjonen rekker 
anbudsutsendelse mv for skifte i sommer. 
  
BEGRUNNELSE: Tilstanden på banen er nå av en karakter som vanskeliggjør 
gjennomføring av trening og kamper, og ikke minst gir FFK store skadeutfordringer 
med påfølgende sportslige konsekvenser. Bruken av Fredrikstad Stadion, spesielt fra 
2018 hvor også Kråkerøy IL har benyttet Stadion som primærbane for junior og 
seniorlag, har aktiviteten vært svært høy både sommer og vinter. 
 
Desember-Februar 2016-2017 ble det gjennomført Winter Classic på banen, dette 
medførte at banens fibre ble lagt flat. Norges Fotballforbund oppgir normalbruken på 
tilsvarende kunstgressbaner ligger på ca 1800 timer/år, mens det på Stadion ligger 
på om lag 3000. NFF opplyser også at til tross for svært gode arrangement tidligere 
vil det ikke bli avviklet landskamper eller andre kamper/samlinger på Stadion med 
den forfatningen dekket har nå. 
 
Fredrikstad Stadion er Norges 6. største fotballarena, og tidligere kåret til landets 
flotteste. Tidligere har arenaen vært flittig i bruk av NFF for gjennomføring av 
landskamper, både på ungdoms- og seniornivå. Senest VM-kvalifisering mellom 
Norge og Nord-Irland høsten 2017, direktesendt på NRK1. Med bakgrunn i banens 
nåværende stand, er det dessverre ikke aktuelt med flere kamper arrangert av NFF. 
 
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti støtter bruk av 
kunstgress på Stadion, det var en av forutsetningen for at kommunen overtok 
eierskapet. Fredrikstad Arbeiderparti skal jobbe for at saken blir behandlet i det 
kommende budsjett- og handlingsplanarbeidet. Det er ikke satt av penger 
inneværende år til skifte av kunstgress på stadionen.  
 
Oversendes gruppa 

Forslag 24: Sosialstøtte 
Forslagsstiller: Torsnes AP- lag 
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Arbeiderpartiet bør være et parti som støtter opp om de i samfunnet som trenger 
støtte og hjelp. Per nå regnes barnetrygden (for deler av året) som inntekt når 
sosialstøtten beregnes, noe vi i Torsnes Arbeiderpartilag mener er feil. 
 
Torsnes Arbeiderpartilag vil at: 
- Barnetrygden ikke skal regnes som inntekt når sosialstøtten beregnes, ikke bare 

når det gjelder to måneder i året, men alle 12 månedene. 
 
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti støtter tiltak som 
reduserer fattigdom, samt øker familier og barns mulighet til deltakelse i samfunnet.  
Begrunnelse: Det henvises til vedtak på landsmøtet, samt tidligere saker, 
samarbeidsavtale hvor dette er omtalt. Vi trenger statlig innsats for å få dette realisert 
økonomisk.  
 
Forslag 25: Gang og sykkelvei ut til distriktene 
Forslagsstiller: Torsnes AP-lag  
 
Det er viktig og jobbe for gang og sykkelvei som knutter trygg forbindelse for 
syklende også ut til distriktene. 
Torsnes Arbeiderpartilag vil at: 
 
- Det prioriteres forlengelse av gang- og sykkelvei fra Glosli Vest til 
Oldenborgila/Byens marker (3,6km) 
Bygger vi denne veien blir flesteparten av innbyggerne i Torsnes tilknyttet gang- og 
sykkelveinettet i Fredrikstad. Det er også et meget fint område for turister å sykle. 
 
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti skal jobbe for 
samehengene sykkelveinett i Fredrikstad.  
    
Forslag 26: Tannhelse 
Forslagsstiller: Torsnes AP-lag 
 
Torsnes Arbeiderpartilag mener at Arbeiderpartiet bør jobbe for å få tannhelse inn 
under folketrygden. 
 
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Avvises 
Begrunnelse: Henviser til nasjonal programdebatt i Arbeiderpartiet 

 
Forslag 27: Veiutbygging 
Forslagsstiller: Torsnes AP lag 
 
Staten bør finansiere veiutbyggingen i Norge. 
 
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Henviser til NTP og programdebatten i 
Arbeiderpartiet. 
  
 
Forslag 28: Søskenmoderasjon – barnehage og SFO 
Forslagsstiller: Jaran Berg 
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Dagens ordning er slik at søskenmoderasjon gjelder enten kun i barnehagen eller 
kun i SFO, men hvis man har barn både i barnehagen og SFO mister man denne 
moderasjonen. Her kan Fredrikstad kommune gå foran som et godt eksempel å la 
søskenmoderasjonen gå på tvers av barnehage og SFO. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti: 
- Vil at søskenmoderasjon skal gjelde også for de med barn i både barnehage og 
SFO. 
  
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Støttes 
Begrunnelse: Ses i sammenheng med nasjonal programdebatt 
  
Forslag 29: Overskuddslager og gjenbrukssentral 
Forslagsstiller: Jaran Berg 
 
I Fredrikstad kommune bruker man mye penger hvert år på nytt utstyr, både når det 
gjelder møbler og diverse teknisk utstyr. Hva skjer egentlig med fult brukbart utstyr 
når skoler og sykehjem rives eller pusses opp, eller hvis man flytter administrasjon 
fra et kontorbygg til et annet? Her er det mulig å både spare miljøet og spare penger 
på en og samme gang. 
 
I Bergen kommune startet de opp noe de kaller for gjenbrukssentralen allerede i 
1993, Bergen Kommune skriver selv: «Gjenbrukssentralen tar hånd om 
overskuddsmateriell i Bergen kommune, fortrinnsvis møbler og annet kontorutstyr. Vi 
pusser også opp møbler for de samme virksomhetene og gir brukte møbler nytt liv 
gjennom vårt arbeid på møbeltapetseringsavdelingen. Vi har til enhver tid personer 
på attføringstiltak og utprøving gjennom praksisplassordningen eller andre tiltak i 
samarbeid med blant annet NAV. Noen plasser er varig tilrettelagt, mens andre er 
tidsbegrenset.» 
 
I 2002 startet Trondheim kommune opp sin gjenbrukssentral med følgende mål:  
Miljømessig gevinst ved gjenbruk av kommunalt inventar og annet utstyr.  
Økonomisk gevinst ved innsparing på innkjøp av utstyr/inventar i kommunen innkjøp 
av utstyr/inventar i kommunen. Bidra til å skape tiltaksplasser for arbeidspraksis. 
Kreative løsninger innenfor besparelse og miljøtiltak 
 
Hvorfor skal vi i Fredrikstad kommune være noe dårligere? Dette burde være noe 
som er fornuftig å starte opp både med tanke på miljø og økonomi, og i tillegg ville 
det vært ypperlig å ha som et slags dagtilbud for funksjonshemmede og tiltaksplasser 
i samarbeid med NAV. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti: 
 
- Vil at Fredrikstad kommune skal se på hva slags muligheter en gjenbrukssentral 

(med overskuddslager) kan gi, samt starte opp en prosess med tanke på oppstart 
så raskt som mulig. 

 
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Støttes 
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Forslag 30: Underregulering av pensjonsutbetalingene 
Forslagsstiller: Lisleby AP lag 
  
Stortinget vedtok i forbindelse med pensjonsreformen i 2011 at pensjonistene skulle 
følge den generelle lønnsutviklingen, men med et fratrekk på 0,75 % når pensjonene 
reguleres i forbindelse med lønnsoppgjørene. Dette slår spesielt uheldig ut når 
lønnsoppgjørene ender med null eller svært små tillegg. Da går i praksis pensjonen til 
den enkelte mottaker ned både i rene penger, men selvsagt også når det gjelder 
kjøpekraft. Dette er forhåpentligvis en utilsiktet effekt av vedtaket om 
underregulering. 
  
Pensjonister har de samme utgifter som alle andre til strøm, kommunale avgifter, mat 
mv. Det oppleves derfor som svært urettferdig at pensjonistene ikke skal få den 
samme kjøpekraftsutviklingen som lønnstakerne. Pensjoner er en opparbeidet 
rettighet som er blitt avsatt av den enkelte gjennom et langt arbeidsliv. Arbeiderpartiet 
må ved første anledning ta initiativ til å omgjøre denne urettferdige ordningen slik at 
pensjonene utbetales uten fratrekk på 0,75 %. 
  
Forslag til vedtak: 
Uttalelsen oversendes Fredrikstad Arbeiderpartis årsmøte der følgende ønskes 
vedtatt:Uttalelsen oversendes til Østfold/Viken Arbeiderpartis årsmøter som 
Fredrikstad Arbeiderpartis uttalelse. 
 
Partistyret anbefale følgende vedtak: Støttes 
 
Forslag 31: Kombinert kunstgress- og isbane i sentrum 
Forslagsstiller: Sentrum og Kråkerøy AP-lag 
 
For å øke muligheten for uorganisert fysisk aktivitet for ungdom i sentrum bør det 
undersøkes om det finnes en tomt som egner seg til en kombinert kunstgress- og 
isbane (kunstis). Det ligger føringer for økt innbyggertetthet i sentrum. Det vil blant 
annet bli mange boenheter på tomta til det gamle Sentralsykehuset. Derfor foreslår 
Sentrum og Kråkerøy Arbeiderpartilag at Fredrikstad Arbeiderparti jobber for at det 
utredes om Tollbodplassen kan egne seg som tomt til et slikt formål. Tomta er lite i 
bruk i dag og den ligger nærme både det gamle sykehuset og Cicignon skole. I tillegg 
ligger Gamlebyen en kort fergetur unna. Det er lett å tenke seg en søndag der 
familier kan kombinere en skøytetur med en tur til Gamlebyen. 
  
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Støttes og oversendes gruppa. 
 
Forslag 32: Behov for barnehage og skole i sentrum. 
Forslagsstiller: Sentrum og Kråkerøy AP-lag 
 
Fredrikstad Arbeiderparti må få fortgang i arbeidet med å etablere en ny barnehage i 
sentrum-området av kommunen. Det begynner å bli en økende utfordring. Mange 
som sokner til sentrum, må bruke unødvendig lang tid på å bringe og hente barn i 
barnehagen, når disse er lokalisert langt i fra nærområdet. En slik ny barnehage må 
bygges og drives i egen regi. 
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Det er også behov for en ny skole i tilknytning til sentrum. Det siktes blant annet til 
boligprosjektet Cicignon Park der det antas at kommunen har mulighet til å stille 
visse betingelser knyttet til etablering av skole. 
  
Når Fredrikstad kommune ønsker en betydelig fortetting og økning av nye boliger i 
sentrumsområdet, forutsetter dette nødvendigvis at tilbudet av barnehager og skoler 
også er på plass. 
  
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Støttes og oversendes gruppa. 
Begrunnelse: Må ivaretas i reguleringsplaner 
 
Forslag 33: Ungdommens bystyre/ungdomspolitikk 
Forslagsstiller: Sentrum og Kråkerøy AP-lag 
 
At Fredrikstad Arbeiderparti jobber for å opprette ungdommens bystyre, og at det 
bygger på en erkjennelse av at det er barn og unge selv som best vet hvordan det er 
å være ung, og hva barn og unge trenger. 
  
Ungdommens bystyre skal representere alle barn og unge i Fredrikstad kommune og 
tilstrebe at barn og unge i Fredrikstad blir hørt og ivaretatt i forhold til saker som 
berører dem. 
  
Ungdommens bystyre skal være et partipolitisk nøytralt medvirkningsorgan i 
Fredrikstad kommune, bestående av representanter fra byens ungdoms- og 
videregående skoler. Medlemmene skal representere alle barn og unge i Fredrikstad 
kommune. 
  
Ved at ungdommens bystyre medvirker i kommunens beslutningsprosesser, får unge 
en reell mulighet for å bli hørt og en mulighet til å påvirke hva som blir bestemt. 
Ungdommens bystyre skal også bidra til en generell bevisstgjøring blant andre barn 
og unge om deres muligheter for å påvirke den verden de lever i. 
 
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Støttes og oversendes gruppa. 
 
Forslag 34  
Forslagsstiller: Østre Fredrikstad AP lag 
 
Av hensyn til klimaet ber FAP arbeiderpartiets stortingsgruppe om å fremsette 
følgende forslag i Stortinget: Det opprettes en internasjonal komite under ledelse av 
FN som skal arbeide for å redusere befolkningen på jorden. Ikke med å ta livet av 
noen. Men med færre barnefødsler. Komiteens utgifter bekostes av Norge. 
 
Oppgaven er formidabel. Men av hensyn til våre etterkommere haster det. Og bare 
sitte å se på den økende befolkningsstørrelse eller å oppfordre mødre til å få flere 
barn, slik Erna Solberg gjør på grunn av økonomien, er ren egoisme. Komiteen bør 
kunne regne med støtte fra Kina som allerede har en barnebegrensning på max 2 
barn pr. familie. 
 
Partistyret anbefaler følgende vedtak: Avvises  
Begrunnelse: Henviser til nasjonal programdebatt 
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Forslag 35 
Forslagsstiller: Østre Fredrikstad AP lag 
  
En hver sammenslåing av kommuner eller fylker må godkjennes av folkeflertallet i 
hver av disse. Sammenslåinger som er gjennomført uten forankring i flertallet i den 
enkelte enhet, skal tilbakeføres slik det var før sammenslåing. 
  
Hensikten med et demokrati er at den enkelte skal ha innflytelse på forholdene der 
en bor. Jo flere som bestemmer, jo mindre blir din innflytelse. Sammenslåing eller 
sentralisering er derfor et angrep på lokaldemokratiet. Det betyr noe for folk å kunne 
være med å påvirke. 
SP har forstått dette. 
  
Partistyret anbefaler følgende vedtak:  
Sammenslåing av både kommuner og fylker skal baseres på frivillighet.  
Vi respekterer det man kommer fram til i de enkelte kommunene og fylkene.  
Begrunnelse: Henvises til nasjonal programdebatt 
 
Forslag 36 
Forslagsstiller : Østre Fredrikstad AP lag 
  
Våre stortingsrepresentanter er representanter og ikke ansatte på åremål. De 
representer altså noen, nemlig medlemmene som har valgt dem. FAP må derfor 
legge til rette for regelmessige medlemsmøter hvor en kan ha politiske debatter. 
  
AP gikk tilbake ved siste valg. Enten har vi gjort noe galt, eller vi har unnlatt å gjøre 
noe vi burde. Men vi kan i hvert fall slå fast at skylda ikke kan tillegges grasrota i AP. 
Våre folkevalgte gjør en kjempejobb og kan sikkert mer om det politiske arbeidet enn 
grasrota. Men klokskapen er jevnt fordelt. Oppslutningen på våre møter har nærmet 
seg en katastrofe. Og det er kanskje ikke så rart. Å godkjenne godt 
gjennomarbeidete budsjetter er ikke særlig spennende. Den nye møteplanen 2020 er 
i så måte skuffelse.Vårt mål må derfor være å inkludere våre medlemmer i det 
politiske arbeidet. Til glede både for ledelsen og medlemmene. 
  
 Partistyret anbefaler følgende vedtak: Fredrikstad Arbeiderparti inviterer 

medlemmer til å delta i ressursgrupper, representantskapsmøter og 
medlemsmøter.  

Begrunnelse: Henviser til vedtatt handlingsplan 
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VALG 
 
Valgkomiteen har bestått av: Ole Haabeth (Ieder), Lisa Skaret, Kari Agerup, Terese 
Troy Prebensen, Ulf Berg, Mathias Høyning (AUF) og Per Arne Hansen (Faglig-
politisk). 
 
Valgkomiteens innstilling 

Leder: Rune Fredriksen 2 år 
Nestleder: Kirsten Mostad Pedersen 2 år 
Sekretær: Hege Dubec (ikke på valg) 
Kasserer: Victor Kristiansen (ikke på valg) 
Medlemsansvarlig: Malin Krå Simonsen 2 år 
Kvinnekontakt: Helene S. Apenes Matri 2 år 
Styremedlem: Nils Are Magerøy 2 år 
Styremedlem: Dana Ghazi (ikke på valg) 
Styremedlem: Lisa Skaret 2 år 

Alle varamedlemmene er på valg for 1 år 
1.varamedlem: Jaran Berg 
2.varamedlem: Maria Imrik 
3.varamedlem: Lars Martin Mediaas 
4.varamedlem: Kim Lervik 
5.varamedlem: Mona Mathisen 

Alle varamedlemmer får innkalling med invitasjon til å være tilstede i styremøtene. 
Gruppeleder, ordfører (Ap), AUF og representant for faglig-politisk samarbeidskomité 
(LO) tiltrer styret. 

Fagligpolitisk Samarbeidskomité 
Medlemmer: Partileder, Nestleder og Sekretær  
Varamedlemmer: Victor Kristiansen, Helene S. Apenes Matri og Nils Are Magerøy 

AOFs årsmøte og representantskap 
Representant: Studieleder 
Vara: Bente Vikerstrand-Hansen 
 
Studieutvalg 
Leder: Partistyrets studieleder 
Medlemmer: Studielederne i lagene og AUFs studieleder 

Østfold Arbeiderpartis representantskap 
Rune Fredriksen 
Maria Imrik 
Jon-Ivar Nygård 
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Hege Dubec 
Jaran Berg 
Hilde Sandmæl 
Terje Moland Pedersen 
Tina Bergstrøm 
Ole Haabeth 
Anne Marit Godal 
 
Vara: 
Mohammed Warsame 
Hanne Ellingsen 
Nils Are Magerøy 
Mona Mathisen 
Vidar Schei 
Marit Haabeth 
Simon Laabak 
Lisa Skaret 
Kristian Flodin 
Malin Krå Simonsen 

Østfold Arbeiderpartis Årsmøte 

Siri Martinsen 
Rune Fredriksen 
Jon-Ivar Nygård 
Helene S Apenes Matri 
Atle Ottesen 
Hege Dubec 
Victor Kristiansen 
Malin Krå Simonsen 
Terje Moland Pedersen 
Maria Imrik 
Ole Haabeth 
Anne Marit Godal 
Mohammed Warsame 
Lisbeth Sabndbæk 
Nils Are Magerøy 
Terese Troy Prebensen 
Vidar Schei 
Kim Lervik 
Jaran Berg 
Tove Troy 
Dana Ghazi 
Hilde Sandmæl 
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Tor Arne Solbakken 
Bente Iren Vikerstand-Hansen 

Vara: 
Svein Roald Hansen 
Lene Paulsen 
Hadji Asif Hussain 
Kari Agerup 
Dana Ghazi 
Marit Haabeth 
Ole Petter Jervell Hansen 
Mohodin Omar Abdi 
Svein Erik Thorvaldsen 
Hanne Ellingsen 
Arild Aaserød 
Tina Bergstrøm 
John Fredrik Olsen 
Bente Tandberg 
Christian Kielland 
Guro Havrevold 
Lars Martin Mediaas 
Kirsti Sand Aune 
Pål Christiansen 
Marit Hasselgård 
Eileen Dvergsdal 
Per Arne Hansen 

Arbeiderbevegelsens kulturnettverk 
Medlem: Rune Fredriksen 
Medlem: Siri Martinsen 

Fanebærere/fanevakter 1. mai: 
Nils Are Magerøy 
Mathias Høyning 
Maria Imrik 
Helene S Apenes Matri 

1.mai-komiteen: 
Svein Erik Thorvaldsen og leder av kvinnenettverket 
Vara for Svein Erik Thorvaldsen: Ole Petter Jervell Hansen 
Vara for kvinnenettverket : Lisa Skaret 

Arbeidspartiets landsmøte (velges av ØAP): 
Partileder 
Nestleder 
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Revisorer: 
Gerd Nordaas og Kay Øistad 
Vara: John Fredrik Olsen og Terese Troy Prebensen 
 
AUs forslag til ny valgkomite: 

 

Valgkomite 

 

Leder Ole Haabeth 

Medlem Kari Agerup 

Medlem Ulf Berg 

Medlem  Terese Troy Prebensen 

Kvinnekontakt: Helene S Apenes Matri 

AUF Oppnevner selv 

Faglig-politisk Oppnevner selv 
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SYNG HØYT KAMERATER! 

 

Skal du plante et tre må du velge et sted 

det slår rot og vil vokse i fred 

For hvis stormene kommer fra havet en høst 

tar de tak og kan bryte det ned 

  

Syng høyt kamerater, og la meg få høre 

at dere står sammen med meg 

Syng høyt kamerater, og la meg få høre 

at dere står sammen med meg 

  

Vi er trær i en skog som ble plantet av folk 

som visste hvor trær skulle stå 

Vi er frukter av frø,og såddes av dem 

som forstod: Det er viktig å så! 

 

Ref.  

 

Hvis du tror du vil stå om de andre blir felt 

Bør du frykte for stormer hver høst 

Står vi sammen og vokser vil stormene kun 

gi kronene sterkere røst 

 

Ref.  
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TA HVERANDRE I HÅNDA, OG HOLD! 

 

Vi har gått under faner og flagg 
på en lang vei fra natt imot dag. 

Hån og spott har vi tålt, 
men når styrke ble målt 

var vi sterkest – vi kjempet i lag. 

Det har hendt våre rekker ble brutt 
av soldater med kuler og krutt. 

Men vår mannsterke hær 
med de brukne gevær 

sto som fjell, og de seiret til slutt. 

Mang en bauta vil stå uten navn 
– reist av tårer, av sult og av savn – 

over kvinner med mot 
som var stamme og rot 

for et mai-løv som vi fikk i favn. 

Det fins de som har snudd seg og gått, 
som tror frihet er no’ man har fått. 

De vil smi for seg selv, 
tror på evner og hell. 

Slike folk har vår framtid forrådt. 

Nei, nå gjelder det mere enn før! 
For hvis samholdet rakner og dør, 

venter fiender nok 
som vil splitte vår flokk. 

Og vår flamme blir aske og glør. 

Du skal synge, men aldri i moll! 
Du skal kjempe, men aldri med vold! 

Tusner støtter vår sak, 
så vær stolt og stå rak! 

Ta hverandre i handa, og HOLD! 
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EGNE NOTATER 
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EGNE NOTATER 
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F R E D R I K S T A D  
A R B E I D E R P A R T I  


